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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Medicinske sestre premalo cenjene in 
premalo jih je 

V Sloveniji ob splošnem pomanjkanju medicin-
skih sester velja usmeritev, da naj bi imeli 70 od-
stotkov diplomiranih in 30 odstotkov sester s sre-
dnjo izobrazbo. Trenutno je razmerje obratno, del-
no tudi zato, ker se veliko medicinskih sester po 
študiju odloči za kariero čez severno mejo, kjer 
prav tako primanjkuje sester, nudijo pa jim bistve-
no boljše pogoje dela. 

Na zbornici zdravniške in babiške nege že nekaj 
let opozarjajo, da je v Sloveniji nastala nevzdržna 
razlika med potrebami po izvajalcih zdravstvene in 
babiške nege ter ponudbo na trgu dela. Samo na 
bolnišničnih oddelkih slovenskih bolnišnic stalno 
primanjkuje več kot 20 odstotkov medicinskih se-
ster in tehnikov zdravstvene nege. Zaposleni so pri-
siljeni delati prek polnega delovnega časa, nadure 
niso plačane, koriščenje presežnih ur pa pomeni 
manj medicinskih sester in zdravstvenih tehnikov 
na delovnih mestih.

Po podatkih OECD je število diplomiranih medi-
cinskih sester na tisoč prebivalcev v Sloveniji 2,26. 
V Nemčiji je ta številka štirikrat večja, v Italiji trikrat, 
na Norveškem pa kar devetkrat. Po številu srednje 
izobraženih medicinskih sester oziroma tehnikov 
zdravstvene nege je slika ravno obratna: pri nas jih 
je 6,14 na tisoč prebivalcev, povsod v drugod po 
Evropi pa manj. 

Konec leta 2011 je bilo pri nas nekaj več kot 
18.300 zaposlenih ali samozaposlenih oseb, ki so 
opravljale poklic medicinske sestre, od tega le dob-
ra desetina moških (zdravstvenih tehnikov). A se 
je zanimanje zanj med njimi, v primerjavi z letom 
2000, povečalo za skoraj pet odstotkov. 

Specifika poklica medicinske sestre je, glede na 
druge poklice, razporeditev delovnega časa: 35 
odstotkov jih dela v eni izmeni, 27 v dveh izmenah, 
kar 38 odstotkov pa v treh ali več izmenah, saj je 
nemoteno zdravstveno oskrbo bolnikov treba za-
gotavljati 24 ur. 

Na mariborski Fakulteti za zdravstvene vede, kjer 
bodo letos prvič vpisali doktorske študente in štu-
dentke, verjamejo, da se bo v bližnji prihodnosti dvig-
nil odstotek višje izobraženih medicinskih sester in 
da se bodo posledično izboljšale tudi njihove plače. 

Avgusta letos so po streljanju v izolski bolnišni-
ci medicinske sestre opozorile še na en problem: fi-
zično nasilje, ki se izvaja nad njimi. Raziskava na 
to temo, izvedena leta 1999, je pokazala, da je sko-
raj 30 odstotkov medicinskih sester na delovnem 
mestu že doživelo fizično nasilje s strani bolnika, 
leta 2011 pa omenjeni delež zrasel za dober odsto-
tek. Najpogosteje se tovrstni primeri zgodijo v ur-
gentnih ambulantah in domovih starejših občanov.

Vloga medicinskih sester je zelo pomembna tu-
di v referenčnih ambulantah, o katerih pišemo v 
tokratni temi tedna. To številko Savinjskih novic lah-
ko berejo tudi tisti občani, ki niso naročniki, saj smo 
jo poslali v vsako zgornjesavinjsko gospodinjstvo. 
Vabljeni v klub zadovoljnih naročnikov, v kolikor še 
niste med nami!

(TG)

(BK)
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Naša anketa
Ali poznamo referenčne ambulante?

V referenčnih ambulantah diplomirane medicinske sestre prevze-
majo velik del zdravnikovih obveznosti. Skrbijo za kronične bolnike, 
jim svetujejo. Smisel referenčnih ambulant je namreč v tem, da diplo-
mirana medicinska sestra izvaja ukrepe zdravstvene nege in preven-
tivno presejanje ter zdravstveno vzgojo, zdravnik pa ima zaradi tega 
več časa za težje bolnike in akutno obolele. Ali tudi Zgornjesavinčani 
uporabljajo tovrstne zdravstvene storitve?

Bernarda Matijovc, Luče
Ne poznam storitev referenčne ambulante. Pri-

segam na domača zdravila in le, če je zelo hudo, 
obiščem zdravnika. Jem zdravo in se gibam, a ne 
toliko, kot bi se morala. Tudi v šoli opažam, da star-
ši skrbijo za zdravje otrok in ti redko manjkajo. Ve-
lik upad obiska je le ob različnih epidemijah, a te ni-
so tako pogoste. 

Darja Goličnik, Radegunda
Z referenčno ambulanto sem zelo zadovoljna. 

Višja medicinska sestra si je vzela več kot uro ča-
sa in naredile sva vse preiskave. Če tega ne bi na-
redila, ne bi vedela, da imam težavo s srcem. To je 
namreč pokazal EKG. Sem pod zdravniškim nadzo-
rom zaradi svoje bolezni. Tudi zdravila moram je-
mati po zdravnikovih navodilih. Skrbim za zdravo 
prehrano, a me sladkarije včasih le premamijo. 

Betka Ročnik, Podhom
Referenčno ambulanto poznam. To je zelo do-

brodošlo, saj si vsake toliko časa opravijo kontro-
lo in naredijo EKG. Zaradi svoje hrbtenice se mo-
ram veliko gibati in telovaditi. Poskušam se zdravo 
prehranjevati. Kar se tabletk tiče, jih raje ne uporab-
ljam. Sem pristaš zelišč in alternative. Šele ko to ne 
pomaga več, obiščem zdravnika in posežem po ta-
bletah.

Franjo Bezovnik, Ljubno ob Savinji
Referenčne ambulante so še kako dobrodošle. 

Tovrstno storitev sem koristil, bil sem namreč klican 
na pregled. Višja medicinska sestra je bila izredno 
prijazna in si je vzela čas, da sva izpolnila anketo. 
Pregled in pogovor je bil uspešen, ugotovila je, da 
moram obiskati še specialista. Sicer pa tudi sam 
poskušam skrbeti za svoje zdravje in se, kolikor se 

le da, zdravo prehranjujem. A k zdravniku ne hodim za vsako malenkost, 
temveč le, če je sila. 

Dani Klemenšek, Logarska dolina
Trenutno je moje zdravje zadovoljivo, malo me 

muči le prekomerna teža. Moral sem malo spre-
meniti prehrano in zmanjšati vnos določene hrane. 
Sam sem zelo pozoren na bolezenske znake in hit-
ro poiščem zdravniško pomoč. Za kakšno telovad-
bo mi zmanjkuje časa. 

REFERENČNE AMBULANTE V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Boljša skrb za področje preventive in vodenje kroničnih 
bolnikov

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

Referenčne ambulante v Sloveniji delujejo od leta 2011. Nji-
hovo število iz leta v leto narašča, danes jih v naši državi de-
luje blizu 600. V okviru Zgornjesavinjskega zdravstvenega do-
ma (ZSZD) Nazarje delujejo štiri referenčne ambulante, in sicer 
tri v Nazarjah v okviru družinskih ambulant zdravnikov Andreje 
Podbregar Marš, Klemna Pozniča, Bojana Leskovška in ena v 
Lučah pri zdravnici Andreji Podlesnik Moličnik. Kmalu se jim bo 
pridružila peta referenčna ambulanta zdravnice Irene Roščić 
na Ljubnem ob Savinji, kar pomeni, da bodo s tovrstnimi am-
bulantami okrepljene vse družinske ambulante ZSZD Nazarje.

KOLIKO NAS VE, KAKŠNA 
JE VLOGA REFERENČNIH 

AMBULANT?
V Zgornjesavinjskem zdravstve-

nem domu Nazarje je prva refe-
renčna ambulanta začela delovati 
leta 2014 v okviru ambulante dru-
žinske medicine zdravnice Podbre-
gar Marševe, kjer za področje pre-
ventive skrbi diplomirana medicin-
ska sestra Mateja Ločičnik. Od le-
tošnjega januarja Ločičnikova vodi 

tudi referenčno ambulanto zdrav-
nika Klemna Pozniča, medtem ko 
za področje preventive v referenč-
nih ambulantah zdravnika Boja-
na Leskovška in Andreje Podlesnik 
Moličnik skrbi diplomirana medi-
cinska sestra Ana Remic. 

Marsikateri pacient pravzaprav 
ne ve, kakšna je vloga referenčnih 
ambulant. Kot je povedala Ločič-
nikova, gre za razširjene ambulan-
te družinske medicine, kjer poleg 

že ustaljenega osebja, torej zdrav-
nika splošne medicine in srednje 
medicinske sestre, dela še diplo-
mirana medicinska sestra, ki skrbi 
za področje preventive ter skupaj 
z zdravnikom družinske medicine 
vodi kronične bolnike. Referenčna 
ambulanta je v idealnih pogojih 
tudi lokacijsko priključena družin-
ski ambulanti, a ker marsikje, tudi 
v Nazarjah, idealnih pogojev (še) 
ni, obe diplomirani medicinski se-
stri svoje delo opravljata v disloci-
ranih prostorih. To je največja po-
manjkljivost nazarskih referenčnih 
ambulant, ki pa na same paciente 
ne vpliva preveč.

VEČJE MOŽNOSTI ZA KVALITETNO 
ŽIVLJENJE

Namen teh ambulant je sveto-
vanje o zdravem načinu življenja, 
zgodnje odkrivanje dejavnikov tve-
ganja za razvoj kroničnih bolez-

ni in vodenje bolnikov z urejenimi 
kroničnimi obolenji. Na preventivni 
pregled so vabljeni vsi odrasli paci-
enti od 30. leta starosti, tako zdra-
vi kot tisti z določenimi kroničnimi 
obolenji, zaradi katerih prejemajo 
zdravila. Kot pravi Ločičnikova, se 
na vabilo odzove večina vabljenih, 
ki jih v referenčne ambulante napo-
ti njihov zdravnik. Pri tistih, ki so pri 
zdravniku bolj poredko, pa odziv ni 
tako visok, vseeno pa zadovoljiv. 

POMAGA PRI RAZUMEVANJU 
BOLEZNI, UČI UPORABE 

APARATOV … 
Dobro odzivnost vabljenih gre 

verjetno pripisati vedno večji osveš-
čenosti ljudi za njihovo zdravje. V 
referenčni ambulanti so namreč 
vsi pacienti deležni preventivnega 
pregleda, s pomočjo katerega di-
plomirana medicinska sestra iz-
vaja »presejanja« za kronično ne-
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nalezljive bolezni, kot so koronar-
na bolezen, arterijska hipertenzija, 
sladkorno bolezen, bolezni prosta-
te, osteoporoza, depresija, kronič-
na obstruktivna pljučna bolezen in 
astma. 

»Medicinske sestre v referenč-
nih ambulantah izvajamo zdra-
vstveno vzgojno svetovanje, pa-
ciente naučimo uporabe apara-
tov, ki jih potrebujejo za nadzo-
rovanje svoje bolezni. Pokažemo 
jim torej, kako uporabljati apa-
rat za merjenje krvnega tlaka ali 
za merjenje sladkorja, kako upo-
rabljati vdihalnike. Tukaj tudi pre-
verjamo, če pacient sploh razu-
me svojo bolezen, če pravilno vo-
di evidenco bolezenskega sta-
nja. Pogosto se pacient v popla-
vi novih informacij izgubi, nepri-
jetno pa mu je poklicati svojega 
zdravnika in ga znova povpraša-
ti… In tukaj pomagamo mi. Vedno 

Pacient se v referenčni ambulanti seznani tudi o drugih področ-
jih, na primer o udeležbi v presejalnih programih ZORA, DORA, SVIT, 
o opozorilnih znamenjih za raka, opravijo se antropometrične meri-
tve (telesna teža, telesna višina, obseg pasu, indeks telesne mase), 
laboratorijske preiskave, izmeri se krvni tlak, pulz, nasičenost krvi s 
kisikom, posname se EKG, po potrebi se opravi doppler žil spodnjih 
okončin, spirometrija. Izračuna se tudi srčno žilna ogroženost.

Darja Es, direktorica ZSZD Nazarje:
»Peta referenčna ambulanta, ki bo del družinske ambulante na 

Ljubnem ob Savinji, začne z delom 1. decembra. Odobreno imamo 
že z mesecem oktobrom, ampak zaradi kadrovskih težav oziroma 
bolniškega staleža smo zamaknili pričetek dela na december. Za ure-
ditev prostorov in nabavo opreme je poskrbela Občina Ljubno, za kar 
smo seveda zelo hvaležni. Tako lahko sedaj z veseljem rečemo, da 
bodo še letos vse družinske ambulante, ki delujejo v okviru našega 
zdravstvenega doma, okrepljene z referenčnimi ambulantami.«

… IN NUDI MOŽNOST 
NEFARMAKOLOŠKEGA 

ZDRAVLJENJA
Ločičnikova pravi, da želi ve-

lik del pacientov, pri katerih se od-
krijejo določene zdravstvene teža-
ve ali dejavniki tveganja, k zdravlje-
nju pristopiti, če je to seveda mogo-
če, brez uporabe zdravil. »Če bole-
zen odkrijemo na novo in ni potreb-
no takoj uvesti zdravljenje z zdravi-

li, pacientom ponudimo pomoč pri 
nefarmakološkem zdravljenju. Se-
veda je odločitev za vrsto zdravlje-
nja vedno pacientova. Večinoma 
so veseli pomoči in nam prisluh-
nejo, na kontroli, ki sledi čez nekaj 
mesecev, pa navadno ugotovimo, 
da se predlaganih napotkov tudi 
držijo. Marsikdaj so presenečeni, 
ko vidijo opazno izboljšanje zdra-
vstvenega stanja.« 

Pacienti so s pomočjo referenčnih ambulant deležni še bolj kakovostne 
zdravstvene obravnave in svetovanja o zdravem načinu življenja. 

(Foto: Tatiana Golob)

TUDI POGOVOR JE DEL 
PREVENTIVE IN ZDRAVLJENJA
Delo medicinske sestre v re-

ferenčni ambulanti v veliki meri 
predstavlja skrb za preventivo, po-
učevanje o zdravi prehrani, ustre-
znem gibanju, opozarjanje na 
razvade. V okviru referenčne am-
bulante lahko pacient s pomoč-
jo medicinske sestre med drugim 
sestavi program za znižanje ho-
lesterola, lahko si določi cilje, ki 
mu pomagajo izgubiti odvečno 
telesno težo, medicinska sestra 
ga opozori na nezdrave razvade, 
včasih pa, pravi Ločičnikova, paci-
ent potrebuje le nekoga, ki mu bo 
prisluhnil. 

»Skozi pogovor lahko opazimo, 
da ima pacient težavo, na primer 
s telesno težo, hkrati je očitno, da 
se spopada z depresivnimi občut-
ki. Takrat ni smiselno govoriti o ki-
logramih. V takšnem primeru je 
treba pacientu najprej prisluhni-
ti, mu dati možnost, da se potoži, 
poišče v pogovoru vsaj nekaj to-
lažbe. Včasih je dovolj, če le pris-
luhnemo in na koncu pacienta na-
potimo k njegovemu osebnemu 
zdravniku.«

Povratne informacije pacientov 
o obisku pri njih so po opažanjih 
medicinskih sester, ki delajo v re-
ferenčnih ambulantah, zelo pozi-
tivne. Velika večina pacientov, ki so 
vabljeni na ponovno kontrolo, se 
vabilu odzove, nekateri celo predla-
gajo, naj povabijo tudi njihove par-
tnerje. Lahko rečemo, da skrb za 
zdravje Zgornjesavinjčanom nika-
kor ni več tuja.

Tatiana Golob

tudi preverimo, če pacient razu-
me prejete informacije in se rav-
na po njih.« 

OBČINA REČICA OB SAVINJI

Zaradi podiranja ograje spremenjen prometni režim na Trnovcu

Ko je Občina Rečica ob Savinji pred tremi leti zgradila nov most in 
povezovalno cesto na Trnovec, je ograja tik ob cesti (levo) postala za 

promet zelo moteča. (Foto: IS)

Ta teden je rečiška občinska 
uprava na del gospodinjstev na 
Zgornjih Pobrežjah in na Trnovcu 
naslovila dopis, s katerim prebival-
ce obvešča o spremembi prome-
tnega režima oziroma o zapori na 
cesti, ki vodi preko mostu na Trno-
vec. Spremenjen prometni režim je 
potreben, ker bodo v času od če-
trtka, 29. septembra, do sobote, 1. 
oktobra, na tem območju rušili ne-
legalno betonsko ograjo.

Ograjo ob javni cesti je potrebno 
porušiti skladno z odločbo Inšpek-
torata RS za okolje in prostor. Na-

ročnik del je Občina Rečica ob Sa-
vinji, ki je postala lastnik zemljiš-
ča. Prej je bilo to zemljišče v zaseb-
ni lasti, lastnik pa je na tem mes-
tu postavil visoko protihrupno be-
tonsko ograjo. Ko je občina pred 
tremi leti zgradila nov most in po-
vezovalno cesto na Trnovec, je og-
raja tik ob cesti postala za promet 
zelo moteča.

Ker je bila gradnja nelegalna, je 
inšpekcija sedaj odredila rušenje. 
V času zapore bodo zagotovljene 
možnosti obvoza po drugih cestah.

Marija Lebar
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GOSPODARSKA ZBORNICA SLOVENIJE

Kar tri zlata odličja za savinjsko-šaleške inovatorje

Zlati inovatorji iz nazarskega podjetja BSH Hišni aparati (Fotodokumentacija BSH) 

V sredo, 21. septembra, je na Brdu pri Kranju 
potekal Dan inovativnosti, ki ga vsako leto pri-
reja Gospodarska zbornica Slovenije (GZS). V 
okviru dogajanja so bila podeljena letošnja pri-
znanja za najboljše inovacije na nacionalni rav-
ni. Kot že leta doslej so se tudi tokrat več kot od-
lično odrezali inovatorji iz SAŠA regije. Dve zlati 
priznanji sta dobili inovaciji iz BSH Hišni aparati 
Nazarje in eno zlato inovacija iz Gorenja.

DVA VRHUNSKA DOSEŽKA NAZARSKIH 
INOVATORJEV

Inovatorji BSH Hišnih aparatov so ponovno 
posegli po najvišjih mestih. Prejeli so zlati pri-
znanji za popolnoma avtomatski kavni aparat 
EQ.9 in kompaktni kuhinjski aparat MultiTalent 
3, inovatorji Gorenja pa za pralni stroj Panaso-
nic AutoCare. Omenjeni rezultat potrjuje, da se 
gospodarstvo SAŠA regije uvršča med najbolj 
inovativna na območju Slovenije.

VEČ INOVACIJ KOT LETO POPREJ
Na letošnjem nacionalnem razpisu za naj-

boljšo inovacijo je sodelovalo 182 inovacij, kar 
je več kot v preteklem letu, in 768 inovatorjev. Po-
deljenih je bilo 14 zlatih, 21 srebrnih in pet bro-
nastih priznanj. 

Po oceni javnosti je bila najboljša inovacija Ste-
klarne Hrastnik imenovana Puzzle – Povezovanje 
doživetij, ki je sicer prejela srebrno priznanje GZS.

LETOS DRUGAČNA PREDSTAVITEV 
Letošnji projekt nagrajevanja inovativnosti 

poteka v partnerstvu z ministrstvom za gospo-
darski razvoj in tehnologijo ter Javno agenci-
jo Spirit Slovenija. Zbornica in partnerji skupaj 
osredotočajo napore v dobrobit inovacij slo-
venskih podjetij ter podporo pri njihovem na-

stopu na mednarodnih trgih.
Na podelitvi so bili med drugim prisotni pred-

stavniki petnajstih tujih diplomatsko konzularnih 
predstavništev. Nekatera slovenska predstavni-
štva v tujini pa so dogodek neposredno prena-
šala. Prav iz tega razloga je bila predstavitev zla-
tih priznanj letos drugačna. Prejemniki najvišjih 
priznanj so svoje inovacije predstavili na pose-
ben, kreativen način – v obliki triminutnega go-
vora v angleškem jeziku. 

Marija Lebar

OBČINA LUČE 

Asfaltne ceste, da bo življenje na višinskih kmetijah prijaznejše

Župan Ciril Rosc je v družbi domačinov namenu predal asfaltirano cesto Krnički log-Klinar-Zg. Špeh 
ter cesto Hribernik. (Foto: ML)

Občina Luče je v teh dneh zaključila asfaltira-
nje dveh odsekov cest v Krnici. S slovesnim reza-
njem trakov so v petek, 23. septembra, obe ces-
ti uradno predali namenu. Otvoritvi so prisostvo-
vali številni domačini, izvajalci del, občinski sve-
tniki in drugi krajani. Cesti je blagoslovil dr. Karel 
Gržan, župan Ciril Rosc pa je zbranim predstavil 
potek in namen investicije.

KRATEK, A POMEMBEN ODSEK CESTE
Priključek ceste proti domačiji Grelce je soraz-

merno kratek, meri le okoli 100 metrov. Rosc je de-
jal: »Za občino asfaltiranje priključka sicer ne po-
meni neke večje investicije. Za mlado družino, ki si 
je dom ustvarila na tem naslovu, pa gotovo zelo ve-
liko. S tem občina na simbolni ravni dokazuje, da 
nam ni vseeno za mlade družine v našem kraju.« 

Skupni strošek investicije tako podlage kot as-
falta znaša okoli 5.000 evrov. Z asfaltiranim od-
sekom bo tudi vzdrževanje te sicer zelo strme 
ceste v bodoče lažje in racionalnejše. Kako ve-
seli so posodobljene ceste, so v nagovoru pove-

dali prebivalci tamkajšnje domačije.
Ob otvoritvi daljšega odseka je župan Rosc 

dejal: »Podobno kot prejšnja leta v Strmcu, Konj-
skem Vrhu, in Podveži tudi v Krničkem Vrhu z do-
lino in svetom povezujemo kmetije, ki ležijo nad 
1.000 m nadmorske višine, z novo asfaltirano 
cesto. Asfaltirana cesta bo tako tudi planincem 
in pohodnikom približala Rogatec in Lepenatko. 

To je letošnja največja investicija v naši obči-
ni. Večino podlage za asfaltiranje smo pripravi-
li že v lanskem letu. Po soglasni odločitvi občin-
skega sveta smo najprej predviden odsek ceste 
naknadno še podaljšali do obeh kmetij, Hribrske 
in Gornje Klinerske. 

Skupaj je na tem delu cesta asfaltirana v dol-
žini 3.350 m. Skupna investicija vključno s pri-
pravo podlage in z izvedbo odvodnjavanja bo 
stala okoli 190.000 evrov. Od tega smo uspeli 
približno polovico potrebnih finančnih sredstev 
pridobiti na državnem razpisu.« 

Rosc je poudaril, da je za izvedbo takšne nalož-
be potrebnega veliko truda številnih ljudi in se zah-
valil tako izvajalcem, občinskim svetnikom kot ob-
činski upravi. Domačini so se občini zahvalili za pri-
dobitev, ki jim bo lajšala življenje. Po uradnem od-
prtju so se prisotni zadržali še v prijetnem klepetu.

Marija Lebar
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SEJA KOLEGIJA ŽUPANOV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Župani poslali ministrstvu urgentno pismo glede poplavne 
varnosti

Zgornjesavinjčani se dobro zavedamo, kakšno razdejanje povzročata Savinja 
in Dreta s svojimi pritoki in da njihova urejenost še zdaleč ni končana.

V imenu županje in županov je 
urgentni dopis glede poplavne 

varnosti na ministrstvo za okolje 
in prostor naslovil ljubenski župan 

Franjo Naraločnik. 

Zadnja seja kolegija zgornjesa-
vinjske županje in županov je po-
tekala v sredo, 21. septembra, v 
Solčavi, saj kolegiju v tem polletju 
predseduje solčavska županja Ka-
tarina Prelesnik. Med drugim gradi-
vom so obravnavali aktualno sta-
nje na področju poplavne varnosti 
v naši dolini. Ker ukrepom ministr-
stvo ni namenilo nobenih sredstev, 
so župani sprejeli sklep ter ministri-
ci za okolje in prostor Ireni Majcen 
poslali urgentno pismo. 

ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA 
SPET SPREGLEDANA

Kot je povedal župan občine 
Ljubno Franjo Naraločnik, je kot 
odziv na nekatere navedbe mini-
strice oziroma ministrstva o proti-
poplavnih ukrepih v medijih, pripra-
vil urgentno pismo. V naboru ukre-
pov, za katere bo ministrstvo na-
menilo okoli pet milijonov evrov za 
redna vzdrževalna dela, ni nobene-
ga ukrepa na vodotokih v Zgornji 
Savinjski dolini.

Naraločnik je predlagal, da se 
urgentno pismo pošlje v imenu 
vseh naših sedmih občin, kar so 
prisotni potrdili. »Vse od obiska 
predstavnikov civilne iniciative in 
županov pri ministrici v lanskem 
oktobru dalje se na tem področju 

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Franca Bastla potrdili za novega člana občinskega sveta

Novi član občinskega sveta rečiške občine je Franc Bastl. 

Na osnovi odstopne izjave članice 
občinskega sveta so v občini Rečica 
ob Savinji v nedeljo, 10. julija, pripra-
vili nadomestne volitve za občinske-
ga svetnika. Te so izvedli samo v volil-
ni enoti tri, to je za naselja Grušovlje, 
Šentjanž, Homec in del Poljan. 

Rezultate volitev je na zadnji 
seji rečiškega občinskega sveta 
predstavila predsednica občinske 
volilne komisije Jana Jurak Zidarn. 
Glasovanja se je udeležilo 106 vo-
livcev, ena oddana glasovnica je 
bila neveljavna. Od dveh kandida-
tov je večino glasov, to je 78 dobil 
Franc Bastl, ki je bil tako izvoljen s 
74,29 odstotka pravilno izpolnje-

in imenovanja. Ugotovila je, da so 
izpolnjeni pogoji za potrditev man-
data nadomestnega člana občin-
skega sveta. Občinski svet je ta-
ko v četrtek, 22. septembra, spre-
jel ugotovitveni sklep o izvolitvi na-
domestnega člana oziroma potrdil 
njegovo izvolitev do konca manda-
tnega obdobja 2014-2018. Župan 
je novoizvoljenemu svetniku česti-
tal in izrazil prepričanje o tvornem 
sodelovanju. Občinski svet je potr-
dil še članstvo Franca Bastla v od-
boru za negospodarstvo in javne 
službe družbenih dejavnosti obči-
ne Rečica ob Savinji.

Tekst in foto: Marija Lebar
nih in oddanih glasovnic.

Ker na izvolitev ni bilo pritožb, je 
sredi septembra zasedala komisi-
ja za mandatna vprašanja, volitve 

ni nič premaknilo. Menim, da mo-
ramo ukrepati, je med drugim de-
jal Naraločnik. 

URGENTNI POZIV K UKREPANJU
V dopisu ministrici je med dru-

gim zapisano: »Na podlagi vaše iz-
jave za medije smo obveščeni, da 
država namenja finančna sredstva 
za vzdrževalna dela na vodotokih v 
letošnjem letu. Ob tem ugotavlja-

mo, da tudi po mnogih naših do-
pisih, zadnjem dne 26. 1. 2016, iz-
vedenih srečanjih in javnih razpra-
vah, na porečju Savinje v zgornjem 
toku ni narejeno ničesar, ob tem pa 
boli dejstvo, da tudi na področju 
načrtovanja ni narejeno prav nič. 

Opisano kaže na popolno zane-
marjanje načrtovanja in izvajanja 
del na porečju Savinje v zgornjem 
toku, kar poleg škode, ki jo vodotoki 
povzročijo na območju Zgornje Sa-
vinjske doline, tudi spodnjemu de-
lu Savinjske doline povzroči nemalo 
problemov in poplavne nevarnosti.

Ponovno urgiramo, v skladu z 
našim dopisom, z dne 26. 1. 2016, 

našim obiskom pri vas na ministr-
stvu dne 20. 10. 2015 in ugotovit-
vami javne razprave ob predstavi-
tvi Načrta zmanjševanje poplavne 
ogroženosti za obdobje 2015-
2021 za porečje Savinje, na nuj-
nost izvedbe projektov po priorite-
tah, posebej sanacijo brežin in ob-
stoječih vodnih objektov na Savinji, 
ter vas pozivamo, da takoj pristopi-
te k opisanim posegom za zagota-
vljanje poplavne varnosti.«

Župani v dopisu še pozivajo mi-
nistrstvo, da jih v primeru kakršnih 
koli aktivnosti v zvezi z omenjeno 
vsebino o tem tudi obvesti. 

Tekst in foto: Marija Lebar
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ČISTILNA NAPRAVA V MOZIRJU

Dela potekajo po planu, dokončana bodo do konca leta

Dela na novem objektu mehanske obdelave, 
nadvišanje bazenov je že izvedeno. 

(Fotodokumentacija JP Komunala Mozirje)

Marko Eberlinc je povedal, da so bazeni nekoliko 
povišani, ampak le do višine, ki ščiti pred 

stoletnimi poplavnimi vodami. 
(Foto: Štefka Sem)

Za mozirsko čistilno napravo, kamor se ste-
kajo kanalizacija in odpadne vode iz občin Re-
čica ob Savinji, Nazarje in Mozirje, so se po le-
tih načrtovanja le našla sredstva in obnovitve-
na dela so se lahko pričela. Naložbo, vredno ok-
rog osemsto tisočakov, bodo pokrile omenjene 
tri občine, glede na število populacijskih enot 
(PE) v občini. Mozirska Komunala pri projektu 
opravlja upravljavski nadzor nad izvajanjem del 
glavnega izvajalca Esotech in izvajalcev posa-
meznih faz izvedbe.

ENKRAT VEČJE KAPACITETE
Marko Eberlinc, ki je v Javnem podjetju Ko-

munala Mozirje vodja za področje ravnanja z 
odpadki, kanalizacije in čiščenja, je o projek-
tu povedal nekaj podrobnosti. Obstoječa čistil-
na naprava je imela kapaciteto 3.000 PE, kar 
že dolgo ni zadostovalo. Izkoristek čiščenja je 
bil tako manj kot polovičen, nekaj zaradi pre-
majhne kapacitete, drugi razlog je bila zasta-
rela in dotrajana tehnološka oprema. Nova čis-
tilna naprava bo zadostovala za 6.000 PE, kar 
je dovolj za vse priključke, ki se v prihodnjih le-
tih še načrtujejo. 

EN NOV OBJEKT
Pripravljalna dela na čistilni napravi so se pri-

čela pred štirimi leti, ko je bilo pridobljeno grad-
beno dovoljenje. Ker takrat občine niso uspe-
le pridobiti sredstev, se je temeljita prenova in 
gradnja pričela šele letos. Začetek gradnje se je 
pričel z izgradnjo novega objekta za mehansko 
predčiščenje, nadvišanjem obstoječih bazenov 
do višine stoletnih poplavnih vod in s sanacijo 
starih betonov.

Ker bi za povečane kapacitete potrebovali 
večje volumne bazenov, le-teh pa niso mogli za-
radi ob izpraznitvi ugotovljenega stanja obstoje-
čih betonov in nosilnosti tal dovolj nadvišati, so 
rešitev našli v novejši tehnologiji. Tehnologija bi-
ološkega čiščenja z vpihavanjem zraka in do-
datni nosilci biomase bodo opravili delo na istih 
volumnih, za ločevanje aktivnega blata od pred-
čiščene odpadne vode pa bo zgrajen lamelni 
usedalnik.

PRVA STOPNJA ČIŠČENJA 
IZBOLJŠANA

Že na prvi stopnji čiščenja v novem objektu 
bo s pomočjo grobih in finih grabelj, kompaktor-
ja, ki loči olje, pesek in maščobe, šla maksimal-
no mehansko predčiščena voda v nadaljnjo bio-
loško obdelavo. Odvečno blato, ki nastaja v pro-
cesu biološkega čiščenja, se bo dehidriralo na 
obstoječi filter preši in oddajalo v nadaljnjo ob-
delavo.

Bazeni so nekoliko povišani, ampak le do vi-
šine, ki ščiti pred stoletnimi poplavnimi vodami, 
je povedal Eberlinc. Povišanje bazenov je neko-
liko zmotilo nekaj prebivalcev, a bo zanje sedaj 
še bolj varno, kot je bilo. 

POSKUSNO OBRATOVANJE 
PO NOVEM LETU

Na Komunali na osnovi terminskega pla-
na izvajalca predvidevajo, da bodo do kon-
ca leta dela dokončana in bodo pričeli s po-
skusnim obratovanjem. To bo najverjetneje 
trajalo pol leta. V tem času bodo podrobno 
spremljali delovanje in nastavili vse parame-
tre. Nova komunalna čistilna naprava Mozir-
je bo delovala avtomatsko, vgrajena bo tu-
di oprema za telemetrijski daljinski nadzor, 
ki bo na sedežu Javnega podjetja Komuna-
la Mozirje.

ZGORNJESAVINJSKI KINOLOGI BODO OBELEŽILI 30-LETNICO

Skromni tudi ob jubileju
Na kinološkem kompleksu v Varpoljah, kjer 

imajo člani društva Kinologov Zgornje Savinjske 
doline vadišče ob domu društva, bodo v soboto, 
15. oktobra, ob 15. uri, kot sta povedala Duška 
in Ferdinand Hrovat, pripravili skromno slove-
snost ob 30-letnici delovanja njihovega društva. 
Ob kroniki delovanja bodo izpostavili najzvestej-

še kolegice in kolege ter dosežke športnih in re-
ševalnih ekip (psov ter lastnikov) doma in v tu-
jini. Pričakujejo nekaj priznanj s strani Kinolo-
ške zveze Slovenije, svojim članicam in članom 
pa bodo podelili 33 spominskih društvenih pri-
znanj. 

Jože Miklavc

Stroški vzdrževanja nove naprave bodo po 
besedah Eberlinca primerljivi sedanjim so-
razmerno glede na povečanje zmogljivosti, 
bo pa nekoliko večja poraba električne ener-
gije, saj bo vgrajenih veliko več tehnoloških 
naprav. Na čistilni napravi bo tako ena zapo-
slena oseba v eni izmeni lahko skrbela za te-
koče delovanje.

Štefka Sem
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22. SLIKARSKI ŠTUDIJSKI DNEVI EX TEMPORE MOZIRSKI GAJ 2016

Umetniki druženje zaključili na tradicionalni delovni razstavi

Zaključek slikarske kolonije je zaznamovala tradicionalna delovna razstava, ki se je odvila v Slomškovi 
dvorani. (Foto: Tatiana Golob)

22 let se že v Mozirju srečujejo umetniki z 
domačih in tujih vetrov, ki se vedno znova radi 
udeležijo likovne kolonije Ex tempore Mozirski 
gaj. Slednjo že od začetka organizira Jure Re-
penšek, predsednik Kulturnega društva Ju-
rij. Gre za edinstveno tovrstno prireditev v na-
ši dolini. Letos je na slikarski koloniji sodelova-
lo enajst umetnikov, ki so vsak z izvirnim nači-
nom ustvarjanja na slikarska platna prenašali 

doživljanje Mozirja, okolice in detajlov.

LJUDJE RADI OPAZUJEJO UMETNIKE PRI DELU
Z ustvarjanjem so udeleženci pričeli v Mo-

zirskem gaju, nato je sledilo tridnevno slikanje 
v ateljeju in naravi, popestreno z medsebojnim 
druženjem. Zaključek slikarske kolonije je za-
znamovala tradicionalna delovna razstava, ki 
se je odvila v Slomškovi dvorani. In kot je na od-

prtju dejal idejni vodja kolonije Jure Repenšek, je 
druženje umetnikov v veliki meri namenjeno te-
mu, da imajo krajani Mozirja in ostali zainteresi-
rani, priložnost opazovati slikarje pri delu, se na 
ta način približati ustvarjanju, se izobraževati in 
posledično lažje uživati v umetnosti tudi ob dru-
gim priložnostih.

SLIKARJI USTVARJAJO TUDI ZA GLEDALČEVO 
UGODJE

»Umetniki nam skozi svoja dela govorijo, da 
živimo v lepem kraju, obdani z občudovanja 
vrednimi prizori, da imamo kaj pokazati. Že-
lim si, da bi znali likovna dela, ki nam to kaže-
jo, pospremiti tudi v svoje domove, jih torej ku-
piti, saj umetniki ne ustvarjamo samo zase, am-
pak tudi za gledalčevo ugodje.« S temi beseda-
mi je Repenšek pospremil odprtje delovne raz-
stave, nato pa k besedi povabil podžupana ob-
čine Mozirje Romana Čretnika. Ta se je v imenu 
občine ter župana Suhoveršnika sodelujočim 
umetnikom in KD Jurij zahvalil za njihov prispe-
vek k promociji Mozirja.

V novembru bodo likovna dela na ogled pos-
tavljena še v Galeriji Mozirje, kjer bo za vse ljubi-
telje umetnosti še ena priložnost, da si ogledajo, 
kako naša dolina izgleda skozi oči umetnikov.

Tatiana Golob

DRUŠTVO KMETIC ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Po nove vtise so se podale k sosedom

Nekatere kmetice se srečajo le na takšnih dogodkih, kot je vsakoletni izlet. 
(Fotodokumentacija Društva kmetic Zgornje Savinjske doline)

Članice zgornjesavinjskega društva kmetic 
so se v začetku leta na občnem zboru dogovori-
le, da bodo letošnjo tradicionalno ekskurzijo or-
ganizirale v Avstrijo. V septembru so tako z dve-
ma avtobusoma in na dva različna datuma od-
potovale na ogled in po nova spoznanja na av-
strijsko Koroško, na tako imenovano cvetlično 
cesto.

ZANIMIV OGLED RAZSTAVE »BOGASTVO MOČI«
Preko Šentilja so se podale do Hartberga, kjer 

so si ogledale zasebni cvetlični park z več kot 
3.000 lilijami in zanimivimi cvetličnimi skulptu-
rami ter magnolijami. Naslednja postaja je bila 
grajski park Pölau, v bližini so obiskale še park 
žganja in park z zelišči. Za opoldanski prigri-
zek so se ustavile ob enem tako imenovanih 
Buschenschankov v kraju Wenigzell. Kraj je bil 
kar petkrat dobitnik naziva najlepše urejene-
ga kraja. Zelo zanimiv je bil ogled razstave »bo-
gastvo moči« v kraju Sv. Jakob v gozdu. 

OBISK KMETIJ, KI SE UKVARJATA Z MLEČNO 
PREDELAVO

Osrednja pozornost ekskurzije je bila name-
njena ogledu dobrih praks na dveh kmetijah, 

ki se ukvarjata z mlečno predelavo. Na družin-
ski kmetiji Manfreda Koppra v Stambachu pri 
Grafendorfu, kjer imajo 65 molznic, so nedav-
no uredili tako imenovani kompostni hlev. Poleg 
mlečne predelave imajo dopolnilno dejavnost, 
ukvarjajo se s proizvodnjo lesnih sekancev. Dru-
ga kmetija je nekoliko manjša, mlečne izdelke, 
ki jih pridelajo, prodajajo v lastni prodajalni. Iz-
letnice so lahko sire in ostale mlečne proizvode 
tudi poskusile.

DOBRO IZKORIŠČENA PRILIKA ZA DRUŽENJE
Pri vsakoletni ekskurziji ne gre le za oglede 

dobrih praks in nabiranje ter rojevanje novih 
idej. Gre tudi za druženje kmečkih žensk, ki so 
sicer zelo zaposlene in jim za družabnost ostaja 
le malo časa. Nekatere se srečajo med seboj le 
na takšnih dogodkih, kot je vsakoletni izlet. Ni to-
rej čudno, da so že zdaj, sicer polne novih in le-
pih vtisov, razmišljale o prihodnji ekskurziji. 

Marija Lebar
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Matična kronika za 
avgust 

POROKE:
Tadej Lorenčič iz Ljubljane in Veronika Polan-

šek iz Bočne
Boštjan Rezman iz Gaberk in Nina Ledinek iz 

Velenja
Klemen Kramer in Katarina Bergant, oba iz 

Braslovč
Janij Oblak iz Cerkna in Lucija Pečovnik iz Ve-

lenja
Miha Goličnik in Suzana Rženičnik, oba iz Le-

pe Njive
David Purnat in Sabina Fale, oba iz Gornjega 

Grada
Matjaž Boh iz Senovega in Monika Podkori-

tnik iz Brezna
Aljaž Štorgel iz Luč in Daša Janže iz Letuša
Gašper Dolinšek in Lara Bester, oba iz Ljubljane
SMRTI:
Pavla Trogar iz Mozirja
Jurij Berglez iz Lenarta pri Gornjem Gradu
Matjaž Beričnik iz Mozirja

KONEČKA PLANINA NAD ŠMIHELOM

Srečanje mozirskih lovcev z lastniki 
zemljišč

Na Konečki planini, ki je na vzhodnem robu 
planin nad Mozirjem, so se ob svoji lovski koči 
srečali mozirski lovci in lastniki zemljišč, na ka-
terih izvajajo svoje dejavnosti. Srečanje so priče-
li z mašo ob kapeli. V spomin na pokojne lovce 
in za varne lovske poti jo je daroval domačin pa-
ter dr. Christian Gostečnik.

Lastniki zemljišč so se tudi tokrat v velikem 
številu odzvali na vabilo lovcev, s katerimi ima-
jo dobre odnose. Zemljišča so lovcem lovišča 
in obojim je skupno to, da zanje čim bolje skrbi-
jo, da ohranjajo naravo, da ustvarjajo čim boljše 
pogoje za živali. Te živali ne poznajo meja, zato 
so njihov življenjski prostor tudi travniki in njive, 
na katerih lastniki gojijo pridelek. Tu včasih pride 

do nesoglasij, saj živali povzročajo škodo na po-
sajenih površinah. 

Kot je dejal starešina LD Mozirje Janez Pirnat: 
»Kot lovci se skušamo obnašati tako, da ne mo-
timo vas lastnikov zemljišč. Še kako se zaveda-
mo resnosti problema škod od divjadi. Zato vam 
lastnikom zemljišč pri preprečevanju in odstra-
njevanju škod pomagamo, kolikor zmoremo. 
Najlažje in najbolj učinkovito bi pomagali z od-
strelom, a verjemite, lov na prašiča ni enosta-
ven.« Zaključil je z besedami, da naj bo tokratno 
srečanje »simbol soodvisnosti, varovanja nara-
ve in zahvala za uporabo zemljišč za njihovo lo-
višče«. 

Benjamin Kanjir

20 LET GOBARSKEGA DRUŠTVA AJDOVEC IZ GORNJEGA GRADA

Njihovo poslanstvo je pomagati drugim

Člani Gobarskega društva Ajdovec so se predstavili tudi na Čebelarskem prazniku v Gornjem Gradu. 
(Foto: Štefka Sem)

Gobarsko društvo Ajdovec iz Gornjega Grada 
je bilo na pobudo Franca Pustoslemška usta-
novljeno pred 20 leti. Ob okrogli obletnici bodo v 
Galeriji Štekl v nedeljo, 9. oktobra, odprli razsta-
vo gob in pripravili krajši program, v katerem se 
bodo spomnili dveh desetletij delovanja. Kako 
bogata bo razstava, je odvisno od vremena, saj 
trenutno gobe zaradi nizkih jutranjih temperatur 
in suše ne rastejo.

Razstava bo odprta dva dni, v nedeljo in po-
nedeljek. Veseli bodo druženja s čim več obisko-
valci, med njimi pričakujejo tudi šolarje in sta-
novalce Centra starejših Gornji Grad. Od vse-
ga začetka je predsednik društva Ivan Fale, taj-
nik Franc Pustoslemšek, edino blagajnik Franc 
Zakrajšek, si je našel zamenjavo v Klavdiji Bre-
zovnik. 

EDINO DRUŠTVO DALEČ NAOKOLI
V času, ko je dvanajst ustanovnih članov us-

tanavljalo društvo, od Celja do Ljubljane ni bilo 
gobarskega društva, zato se jim je to zdelo pot-
rebno in koristno. Med ustanovnimi člani je bil 
tudi pokojni Miran Poličnik, ki je opravil izpit za 
determinatorja. Naziv determinator prejme kan-
didat, ki na izpitu dokaže poznavanje okrog tris-
to vrst gob. 

BREZ ZASTRUPITEV V 20 LETIH
Dobro poznavanje gob je pomembno za vse 

člane gobarskega društva, saj jih marsikdo 
povpraša za to ali ono vrsto gob, če so užitne, 
kako jih pripravljati in podobno. Med drugim so 
po besedah Faleta s tem preprečili več zastrupi-
tev, saj so prinesene gobe prepoznali kot strupe-
ne in s tem preprečili, da bi jih ljudje zaužili. Po-

nosni so, da v letih delovanja ni bilo zastrupitve 
z gobami na našem območju.

PREPOZNAVANJE GOB IN GOBARSKA 
KULTURA 

Člani društva veliko naredijo za prepoznava-
nje vrst gob in širjenje gobarske kulture. Svoje 
znanje na razstavah predajajo obiskovalcem, 
tudi otrokom v šolah. Na gorjegrajski in mo-
zirski šoli imajo vsako leto gobarski naravoslov-
ni dan. Radi in po svojih zmožnostih pripravlja-
jo razstave: enkrat letno v domačem kraju, re-
dni gostje so v Bohačevem toplarju, večkrat 
so razstavljali v Mozirskem gaju, vsako leto se 

udeležijo povorke na Čebelarskem prazniku.

IMAJO GOBARSKO POT
V okviru projekta tematskih poti v občini so 

gobarji dobili svojo pot, imenovano Jurčkova 
pot. Po tej poti se podajo vsaj enkrat letno. Poleg 
aktivnosti v društvu so aktivni tudi v Mikološki 
zvezi Slovenije. V okviru zveze so pripravili dva 
tečaja za determinatorje in skupščino zveze. 

Štefka Sem
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Ljudje in dogodki

Septembra
Pred 40 leti

RADIO VELENJE NA UKV 88,9 MGZ
Dolgoletna prizadevanja za izboljšanje in-

formiranosti delovnih ljudi v Šaleški dolini in 
širši okolici so letos kronana z izjemnim uspe-
hom. V okviru centra za informativno dejav-
nost je začel oddajati Radio Velenje moči 500 
W na frekvenci 88,9 MHz in UKV področju. To 
je prva slovenska lokalna radijska postaja, ki 
oddaja na ultrakratkem valovnem področju. 
Nekaj časa bo imel zmanjšano slišnost, ker bo 
oddajal z anteno, ki je postavljena v Velenju, 
pozneje bo oddajnik prestavljen na Plešivec 
in bo slišnost, tako zatrjujejo strokovnjaki, 
odlična. Radio bo imel obseg tudi na celotno 
Koroško in Gornjo Savinjsko dolino, kar bo 
velikega pomena za občane mozirske občine. 

Pred 30 leti
GLASILO DA, LE PREDRAGO JE

Izdajateljski svet Savinjskih novic se je ses-
tal, da bi proučil gmotno stanje okoli glasila. 
V zadnjem času so podražitve tako hude, da 
je bilo treba sprejeti ukrepe, ki bodo zagotovi-
li izhajanje še v naprej. Stroški tiska so se po-
večali za več kot 100 odstotkov, kar pomeni, 
da je v primeri z lani ta čas, strošek za številko 
več kot 120 odstotkov višji.

Izdajateljski svet je poudaril pomen glasila 
za našo občino in opozoril na potrebo, da pri 
gmotnih vprašanjih sodelujejo resnično vse or-
ganizacije v občini. Treba je vedeti, da nimamo 
lokalnega radia, kot ga imajo mnogokje, da ni-
mamo druge oblike obveščanja občanov in da 
je zaradi tega treba še povečati skrb za vsebino 
glasila in za sodelovanje pri obveščanju. 

Pred 20 leti
KAKO SMO SKRIVALI KNJIGE PRED NEMCI

Kmalu nato, ko so Nemci leta 1941 zavzeli 
naš kraj, so izdali prebivalcem poziv, da mora-
jo vse slovenske knjige oddati na zbirno mes-
to na občini. Takrat je bila občina Solčava še 
samostojna, uradne prostore pa je imela v hi-
ši »pri Vitezu«. V eni sobi je bila pisarna, druga 
je bila namenjena za knjige, ki bi jih naj prebi-
valci nanosili skupaj. 

Odziv Solčavanov za oddajo knjig je bil se-
veda primeren strahu, ki ga je poziv za odda-
jo načrtoval. Iz številnih hiš so v koših nanosi-
li na kupe knjig, seveda je bilo tudi precej hiš 
gluhih za poziv. Ko so tako prinašali vsak svo-
je knjige, so videli druge, njim še nepoznane, 
si jih zaželeli in odnašali domov. Tako je nas-
tala menjava knjig kot v knjižnici in je poziv 
na oddajo zgrešil svoj namen.

Pripravila Tatiana Golob

SADJARSTVO PO STAREM ŠE ŽIVI NA OBROBJU DOLINE

Pri Pustoslemškovih še ne sekajo starih 
sadnih dreves

Jože Pustoslemšek rad posadi kakšno staro 
vrsto sadnega drevja, tudi cepi s starimi sortami 
hrušk in jablan. To je njegova zaveza očetu, stra-
stnemu kmetu in sadjarju Viktorju, ki je v njego-
vem času to počel še bolj na veliko. 33 hektarov 
velika višinska kmetija leži na jugozahodni stra-
ni planine okrog cerkve sv. Primoža, od tega je le 
ena tretjina travniške zemlje, le malo njiv, vse pa 
prislonjeno v strmine, ki so tem klenim ljudem je-
male moči in nemalokrat voljo do dela za pre-
živetje. A sta tako mama Marija Frgelka, pevka 
ljudskih pesmi s sestro Marijo ali v paru z doma-
čim muzikantom Ivkom Retkom, kot tudi krepak 
42-letni sin Jože prej nasmejana kot obupana. 

ŽIVLJENJE NAD DOLINO GRE SVOJO POT
Življenje, ki nekaterim družinskim članom 

ni bilo ravno naklonjeno, jih veseli in daje upa-
nje, da bo še dolgo. Veselijo se ljudi, s katerimi 

se srečajo v dolini ali pri njih v Primožu. In zdaj 
je čas za pobiranje pridelkov, pospravljanje še 
zadnje otave za krmo polnemu hlevu mlekaric. 
Gori nad 800 metrih, kjer pozeba ni vzela sad-
ja, bo treba otresti hruške, obrati jabolka ter dro-
bir pobrati za prešanje v sok in kuhanje šno-
psa. »Kar nam je dala narava, je treba pospravi-
ti, shraniti in mal' razdeliti,« je dejal Jože ter prise-
del na staro klop z mizo pod staro hruško. 

PRI STOTIH DREVESIH SADJA RES OBILO
Nato je beseda dala besedo in šteli smo sta-

ro sadno drevje, ki ga je na njihovi domačiji še 
lepa zbirka. »V pungratu imamo tam med 60 in 
70 jablanami, precej koščičevja in kakšnih de-
set vrst hrušk, ja, tja v sto dreves bi našteli,« sta 
razmišljala mati Jožica in sin Joško. »Ravno vče-
raj so se oglasili pri nas od Sadjarskega društva 

Franca Praprotnika iz Mozirja, tam sem član 
kakšna tri leta, da bi za letošnjo razstavo nabral 
nekaj starih vrst sadja. Letos res ne bo težko, ker 
je sadovnjak dobro obrodil, le prepoznati bo tre-
ba to avtohtono sadje: gavtrže, kosmačke, po-
marančevke, luciger, krvavke, krivopecel, ledrov-
ke …« je našteval Jože. 

RABRIKA, RAPICA, REPČOKA, LAŠKE TEPKE, 
CVETLICA, VINSKE MUŠNICE …

Tudi starih vrst hrušk na njihovi domačiji ne 
manjka, a je mama Joža še dodala nekaj vrst ja-
bolk: »Pa kanadka, boskovski kosmač, očinos, 
carjevič, riževke, lesnike, mošancelj, železnice, 
pa posebne japkečezvsejapke, kot so imenovali 
neke posebno dobre vača Viktor.« Še hruške sta 
naštevala in ni bilo konca, pa tudi ne dovolj dol-
gega spomina, sta se pošalila med seboj. No, 
medtem, ko je bil ta zapis v nastajanju, je zbirka 

starega sadja iz Frgelove domačije že popestri-
la 7. razstavo v Galeriji Mozirje, kjer bo na ogled 
od petka do ponedeljka. 

RAZSTAVA ČEZ VSE RAZSTAVE »JAPK«
»In tako bo spet čez dve leti, če bo on zgoraj 

dal, da bo dobra sadna letina,« je za zaključek 
srečanja pripomnil Jože Pustoslemšek, vesel, da 
lahko pripomore k tako imenitni, poučni prireditvi 
ter posredno k ohranjanju starih drevesnih vrst in 
odpornega sadja. »Ko ješ domače, vsaj veš, kaj 
poješ in okusno je,« je Frgel zaključil naše kratko 
raziskovanje, od kod organizatorji sadjarske raz-
stave dobijo tako lepo sadje naših prednikov. Na 
srečo Jože Pustoslemšek ni le sam takšen dob-
rotnik. Ta dolina je namreč polna dobrih ljudi, ki se 
zavedajo, kaj je dobro za našo družbo.

Jože Miklavc 

Jože Pustoslemšek Frgel se letos veseli obilne letine starega sadja na svoji domačiji v Primožu nad 
Ljubnim. (Foto: Jože Miklavc)
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Piše: Aleksander Videčnik

Zgodovina in narodopisje

O Vodovnikovih pesmih (6)

GRADOVI V OBVODJU GORNJE HUDINJE
Potopisec dr. Fran Mišič je v tem poglavju med 

drugim v zaključku zapisal tole: Neme priče dav-
no minulih dni in dob, v katere le redkokdaj v ohra-
njenih pravljicah posije sonce prave sreče, so 
vse te grajske razvaline in podrtije, so vsi ti gra-
dovi in vse te graščine v obvodju gornje Hudinje. 
Toda zgovorna, prekipevajoča šale in dovtipnos-
ti, v svojem sarkastičnem zaključku, v svoji ironiji 
spominjajoča na velikega nemškega lirika in sar-
kasta pesnika Heinricha Heineja, obenem za nas 
kulturno-zgodovinsko velezanimiva je pesem, ki 
jo je o Lindeku, o Lindeškem gradu in grofu zložil 
Jurij Vodovnik, dovtipnež, katerega življenje se je 
odigravalo v veliki meri prav v gorskem svetu ob 
gornji Hudinji in ob njenih pritokih.

Od Landeškiga grada
V Landeški grajščini Landekar stanuje,
pa štibre nobeden ne odrajtuje.
Landeška graščina na skali stoji,
pa pauri podložni se je ne boje.
  *
Landeška graščina je s kufrom b'la krita,
zdaj manšafti nima, je z deski obita,
raztrgana čisto, podrena na pol,
'ma župan Landeški iz kam'na tam stol.
  *
Landeški poštmajster 'ma konje in vole,
'no svoje kočije, pa smrekove stole,
ni štale ni ute, ni strehe za voz,
ni konje kam vganjat, poštmajster je skoz.
  *
Landeški skrbnik 'ma hlače rumene, 
od znotraj rdeče, po starem nar'jene.
Landeško graščino 'ma pokneženi grof,
'ma špičasto kapco, na kapi lep knof.
  *
Poglejte na skali Landeško graščino,
kak' žalostno gleda na celjsko dolino,
iz starega sveta največji razgled,
tam gor je stan'vala gospoda popred!
  *
Neusmiljena vojska je tistokrat bila.
Turinskega kralja z imenom Atila,
je grade in moste strašansko razbil,
štimano gospodo dol z grada spodil.
  *
Oh kaj vse v teh časih vbog kmet je trpel,
na tako višino kamenje nosil,
je prišel sovražnik te grade razdret'.
to se je zgodilo pred štiri sto let.
  *

Tu v gradu so grofi in knezi stan'vali,
so žvenkali, peli srebrni bokali:
zdaj sove neznano se tamkaj dero,
za tiste gospode vigilje bero.

POTOPISEC I. G. SEIDL
Pesem o Žičkem samostanu Tužne solze na 

groblji samostana Zajčkega je napisal nemški 
pesnik I. G. Seidl. Bila je prvič objavljena v časo-
pisu »Steiermaerkische Zeitschrift«. O njem piše-
mo tudi zato, ker je opisoval tudi naše kraje. Sei-
dl je bil rojen Dunajčan, torej trd Nemec. Od leta 
1829 do leta 1840 je služboval kot profesor la-
tinščine in grščine na gimnaziji v Celju. 

Njemu gre zasluga, da je spretno in z vsem 
poudarkom pokazal na lepote Savinjske in Lo-
garske doline in slovenske Štajerske sploh. V 
tem času je nemški profesor prepotoval deželo 
na vse strani ter o njej, o njeni preteklosti in se-
danjosti, o življenju naroda in o marsičem dru-
gem podal zanimive in mikavne slike v svojih 
spisih in pesmih. Značilno za tega ljubeznive-
ga Dunajčana je, da si je znal pridobiti primer-
no znanje slovenskega jezika in da je razen izvir-
nih nemških v svojo potopisno knjigo »Wande-
rungen« (»Potovanja«), ki je v dveh zvezkih izšla 
leta 1840 v Lipskem (Leibzig), rad tudi vpletel 
slovenske narodne pesmi v lastnih nemških pre-
vodih. V drugem zvezku teh »Potovanj skozi Ti-
rolsko in Štajersko«, ki pričenja s Celjem ter nas 
nato vodi po vseh dolinah dežele, je v tedanjem 
slovenskem pravopisu ponatisnjena znana Oro-
žnova pesem »Kje so moje rožice« kot primer 
nežne slovenske narodne pesmi. Priključen pa ji 
je lastni Seidlov nemški prevod te pesmi.

O Sedlu vemo, da je skoz Mozirje v Logarsko 
potoval v letih 1832 in 1834. Verjetno je seveda, 
da je Seidl tudi po letu 1834 še kdaj bil v Mozirju. 

Toliko iz zapisov dr. Frana Mišiča Izbrane pesmi 
Jurija Vodovnika, Maribor 1941, v katerih je obja-
vljena tudi Seidlova pesem o Žičkem samostanu.

Tužne solze na groblji samostana Zajčkega
V dolini svet'ga Janža
med gorami leži
nekdanji Zajčki klošter
v samoti žalostni.
Živeli so v samoti
beli Kartajzarji;
redovniki pomerli
vse žalostno molči.
 *
Podreno je zidovje,
porušen mostovž drag, 
iz belega kamena
odvaljen sekan prag.
Skoz stene dolge okna
vetrovi brusijo,
in stene samostana
na poke rušijo.
 *
Glej cerkveno razvaljeno;

zvonik se je poderl; 
zvonovi potihnuli,
in žerf se je odperl.
Poropana lepota
iz cerkve, vsaka stvar;
skoz line mesec luka
na žalostni oltar.
 *
Ni slišat svet'ga petja,
ne služi maša se,
ni več pobožnih molcev,
pot se zaresel je.
Pušava nekdaj bila 
in spet pušava bo,
dobrotniki pregnani 
iz grobov, odšli so.
 *
Sosedje govorijo,
da dnarji vzidani,
v globokih kleteh skriti,
še niso vzdignjeni.
Po noči hod'jo kopat,
zidovje rušijo;
pa groza jih obide,
brez dnarjev odteko.
 *
Dozdeva se sosedom,
da v cerkvi luč gori.
Neznano petje rajnih
po cerkvi se glasi.
Menihov bela versta
v sprevodu snuje se,
in Beremund naj pervi,
Antelm poslednji je.
 *
In kakor obžal'vali
b' samostana lom,
si solzami rosijo
svoj rajni dragi dom.
Iz groba bi ga radi
še enkrat vzdignuli; 
pa groblja ga pokriva
in rosa ga hladi.
 *
Po hladni rodi spenja
se zelem beršelin,
on samostan objema,
hranuje nja spomin.
Pozimi in poleti
prijazno zeleni;
popotnikom pokaže,
kde samostan leži.
 *
Preminul tak' sloveči
je Zajčki samostan,
v veliki, dolgi droblji
globoko pokopan.
In kakor samostana 
tud' skorej nas ne bo;
le samo naše dela 
za nami pojdejo.

Nadaljevanje prihodnjič.
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LOVSKA DRUŽINA DRETA NAZARJE 

Slovesno obeležili 70-letnico uspešnega delovanja 
Pri lovskem domu v Lačji vasi so v soboto, 17. 

septembra, člani Lovske družine Dreta Nazarje 
slovesno obeležili 70-letnico delovanja zelene 
bratovščine. Z nagovori gospodarja družine in 
gostov ter s kulturnim programom so slovesno 
obeležili visoko obletnico uspešnega delovanja. 

Odprli so razstavo o lovstvu in divjadi, naj-
zaslužnejšim članom, podpornikom ter prija-
teljskim lovskim družinam pa so podelili spo-
minska priznanja ter plakete za zasluge. Pred-
stavnik Lovske zveze Slovenije Zdravko Mastnak 
jim je podelil visoko priznanje zveze s pohvalo, 
da je njihova dejavnost znana daleč po sloven-
skih lovskih revirjih. 

DRUŽINA USTANOVLJENA NA TRNOVCU
Lovsko družino »Gorica ob Dreti« so ustano-

vili v gostilni Deleja na Trnovcu leta 1946, ko je 
postal prvi predsednik Tone Štepic. Takrat je bilo 

na seji 25 ustanovnih članov. Tri leta kasneje se 
je zaradi povečanja lovskega revirja društvo pre-
imenovalo v LD Dreta Nazarje, kar je ostalo vse 
do danes, ko družina šteje od 35 do 45 članov, 
med njimi sta dve članici. Družino so vodili: Ma-
ks Praznik, Anton Pirečnik, Anton Zupan, Anton 
Slapnik, Matija Petrin, Ivo Arlič, Edi Herman, Jože 
Remic, Franc Benda, Stane Filčič, Alojz Planov-
šek, Forti Krivec in več kot 20 let Milan Cajner.

KRONIKA POLNA ZANIMIVIH PODATKOV
V kroniki družine je gospodar, gozdarski stro-

kovnjak in okoljevarstveni zanesenjak, Milan 
Cajner podal podatke glede dejavnosti v dobro-
bit zdravi divjadi, gozdovom, posestnikom goz-
dov in zemljišč ter javne koristi, ki jih lovska or-
ganizacija v Sloveniji izvaja z gojitvenim progra-

mom, športnim lovom, skrbjo za varstvo narave 
in okolja ter rekreacijo članstva. 

PO LOVIŠČU LOMASTIJO TUDI MEDVEDJE
Njihovo lovišče je med reko Savinjo, Dobrov-

ljami, Čreto, Krašico, Pretkovico in Menino in je 
eno lepših v Sloveniji. V njem je danes najšte-
vilčnejša ter najpomembnejša divjad srnjad. Po 
letu 1960 je stalno prisoten tudi divji prašič, od 

leta 1970 dalje še jelen. Zelo številčno je zasto-
pan gams, v zadnjih letih lovišče občasno obiš-
če medved, je poročal Cajner in dejal: »Ko se oz-
remo nazaj, lahko s ponosom pogledamo na 
prehojeno pot, pa tudi kritično spregovorimo o 

Danes Lovska družina Dreta Nazarje šteje okoli 40 članov, med njimi sta dve članici. 
(Foto: Jože Miklavc)

Milan Cajner je že več kot dve desetletji uspešen 
gospodar LD Dreta Nazarje. 

(Foto: Jože Miklavc)

svojih napakah, težavah in seveda o ogrožanju 
naravnega okolja, ki je življenjski prostor prosto-
živečih divjih živali, tudi divjadi.« 

ZGLEDNO SOŽITJE LOVCEV Z LASTNIKI GOZDOV 
IN TRAVNIKOV 

Župan občine Nazarje Matej Pečovnik se je 
strinjal, da je plemenito delo lovcem veliko več, 
kot le njihova rekreacija in koristoljubje. »To iz-

kazuje bogata kronika delovanja ter dejstvo, da 
imamo v Sloveniji zelo urejen in zdrav stalež div-
jadi. Kljub nekaterim različnim pogledom na lo-
vstvo je sožitje lastnikov gozdov in travnikov z 
večino lovskih družin zgledno, tako pa tudi po-
slovanje naše lovske družine.« 

Ob prazniku občine Nazarje so dan pred tem, 
na slavnostni seji lovcem LD Dreta Nazarje po-
delili županovo priznanje za zasluge in dolgole-
tno poslanstvo na območju občine. Lovce je tok-
rat nagovorila in jim čestitala tudi predsednica 
kokarskega krajevnega odbora Andreja Zupan.

ODPRTJE LOVSKE RAZSTAVE IN PODELITEV 
PRIZNANJ 

»Veliko časa smo porabili, da smo obnovili 
naš dom v Lačji vasi ter veliko vneme, da smo 
prav za današnji dan pripravili izjemno strokov-
no in pregledno razstavo o lovstvu,« je dejal Caj-
ner in nadaljeval: »Zato so priznanja, ki jih po-
deljujemo ob tej priložnosti najmanj, kar lahko 
v zahvalo damo našim ljudem, vam, drage lov-
ke in lovci.« Priznanja so podelili članom, prija-
teljskim lovskim družinam, zvezi, občini in še ne-
katerim zaslužnim podpornikom ter sodelav-
cem. Ob zvokih Savinjskih rogistov in priložno-
stnih pesmih je več pesmi zapel MePZ Nazarje 
pod vodstvom Kristine Šuster.

Jože Miklavc

Savinjski rogisti so poskrbeli za lovsko vzdušje 
in značilne zvoke iz svojih rogov. 

(Foto: Jože Miklavc)
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Kadar se 
lotevamo velikih 

projektov, 
potrebujemo 

pomoč številnih 
mojstrov

Gradnja hiše je zahteven in pogosto dolgotra-
jen proces, ki Slovence vznemirja daleč bolj od 
drugih reči v življenju. Sam proces je pogosto 
povezan s stroški, zato je pomembna odločitev, 
katere izvajalce posameznih del izbrati, da bo-
do le-ta pri gradnji ali obnovi hiše izvedena ka-
kovostno in po ugodni ceni. Gradnja v lastni re-
žiji ali v režiji izbranega izvajalca zahteva raz-
lične mojstre – obrtnike, ki bodo izvedli potreb-
na dela, z njimi pa se bo investitor srečeval od 
zakoličbe objekta dalje. Poleg teh za dokonča-
nje vsakega objekta potrebujemo pomoč raznih 
manjših obrtnikov.

FAZE GRADNJE OBJEKTA 
Gradnja objekta je razdeljena v pet gradbenih faz in v vsako je vključenih precejšnje števi-

lo obrtnikov, ki bodo izvedli posamezna dela znotraj teh faz. Prva gradbena faza zajema več 
gradbenih del, kot je priprava terena, priprava gradbišča, zakoličenje objekta, izkop gradbe-
ne jame, postavitev temeljev in temeljne plošče. 

Druga gradbena faza je nadaljevanje del po zaključku pripravljalnih del in izgradnje te-
meljev, zajema pa postavitev kletne plošče. V tretji gradbeni fazi sledijo konstrukcijska grad-
bena dela v vseh etažah in podstrešju ter postavitev strešne konstrukcije in krovska dela. 

Pripravil: Roman Mežnar
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Četrta gradbena faza zajema vsa dela v notranjosti objekta. Sem šteje-
mo postavitev predelnih sten, izdelavo betonskih tlakov, izolacijo objekta, 
notranje in zunanje omete, napeljavo vseh potrebnih inštalacij, vse talne 
in stenske obloge, ki zahtevajo mokro vgradnjo, vgradnjo stavbnega po-
hištva, ključavničarska dela in postavitev masivnih stopnišč. V tej fazi je 
predvidena tudi vgradnja stavbnega pohištva. Vzporedno z nameščanjem 
stavbnega pohištva se izvedejo tudi vsa ključavničarska dela, že pred tem 
pa polaganje estrihov in izolacijskih materialov. 

V peto gradbeno fazo sodi zaključitev inštalacij, slikopleskarka in ste-
klarska dela ter polaganje stenskih in talnih oblog. Peta gradbena faza po-
meni zaključitev gradnje objekta do točke, ko je objekt pripravljen na vse-
litev.

IZKUŠNJE MOJSTROV VODILO PRI 
IZVEDBI DEL

Pred samo gradnjo je poleg samega načrta potrebno opredeliti poseb-
nosti hiše – vrsto ogrevanja, odprto podstrešje, urejenost okolice in podob-
no. Po določitvi le-teh je potrebno narediti seznam del, ki so potrebna za is-
kanje in izbiro izvajalcev, ki bodo izvedli zahtevana dela. Priporočljivo je, da 
se pregledajo posamezne vsebine in si izbrati pravega izvajalca, ki bo znal 
izpolniti želje in zahteve v želeni kvaliteti.

Vodilo pri izbiri so lahko izkušnje drugih s posameznimi izvajalci del, saj 
dober glas seže v deveto vas. 

POMOČ MOJSTROV V VSAKDANJEM ŽIVLJENJU 
Pri hiši je treba, tudi če je čisto nova, vedno kaj postoriti: počistiti, pospra-

viti, pomiti, pomesti, posesati, popraviti, servisirati, vzdrževati, zamenjati, 
priviti, pribiti, pričvrstiti, preveriti, pobeliti, pobrusiti, zakitati, zatesniti, zalepi-
ti ... Ti opravki vam lahko vzamejo ves prosti čas pa tudi nismo vsi mojstri 
za vse. Tudi v teh primerih lahko poiščemo pomoč mojstrov, ki ta dela ka-
kovostno opravijo namesto nas. 

Ne dovolimo, da postanemo suženj hiše, temveč dokažimo, da smo 
gospodar nad hišo in ni hiša gospodar naših življenj. Držimo se pregovo-
ra, ki pravi, da je povsod lepo, a doma najlepše. Preverimo ga tako, da se 
odpovemo kdaj pa kdaj njenemu zapeljivemu udobju in gremo prespat v 
planinsko kočo ali v šotor. Ljubezen do lastnega doma bo še večja.
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UNIFOREST predstavlja NOVE cepilnike TITANIUM
Podjetje Uniforest je eno vodilnih proizvajal-

cev gozdarske mehanizacije v Evropi s 25-letno 
tradicijo. Glavni temelji razvoja njihovih strojev 
so tehnološka dovršenost, prijaznost do okolja, 
vrhunska oblika in enostavna uporaba.

Njihov proizvodni program obsega gozdar-
ske vitle za domačo in profesionalno uporabo 
(vgradni vitli, vitli s konstantno vlečno silo), mi-
ni žičnico, prijemala in klešče za hlodovino, re-
zalne klešče, rezalno-cepilni stroj, cepilnike, po-
vezovalce drv in krožne žage. 

Podjetje Uniforest je v sodelovanju s prizna-
nim industrijskim oblikovalcem Ernestom Bev-
cem razvilo novo serijo cepilnikov TITANIUM. 
Prvič so bili predstavljeni na sejmu AGRA, kjer 
je podjetje zanje prejelo zlato priznanje sejma 
AGRA. Poleg tega pa so za cepilnike prejeli še 
nominacijo za German Design Award 2017.

Novi cepilniki TITANIUM so varni in omogoča-
jo enostavno cepljenje polen. Varnostne kompo-
nente, vgrajene v delovne operacije, zagotavlja-
jo varno delo in nastavitve na cepilnikih. Poleg 
tega imajo cepilniki serijsko vgrajeno pobiralko 
za dvigovanje cepljencev ter ročico za njihovo 
pridržanje, kar omogoča varno in natančno cep-

ko cepilnikov so poleg lahkotnega dela dosegli 
še, da je uporabniku na voljo vse pri roki, saj ima 
veliko prostora za odlaganje dodatne opreme 
(nosilec motorne žage, sekire, cepina, majhne-
ga cepina, prilagodljiv nosilec posode za gori-
vo, nož, ki precepi polena na 4 kose, …), ki upo-
rabnika pri delu ne ovirajo. Cepilniki imajo serij-
sko vgrajene litoželezne črpalke, prav tako lahko 
uporabniki izbirajo med dvema načinoma delo-
vanja: kombiniranim, s kardanom ali z elektro-
motorjem, ter načinom delovanja samo z elek-
tromotorjem.

V podjetju Uniforest so velik poudarek dali tu-
di nizki porabi energije, saj so hidravlične kom-
ponente razporedili tako, da je hidravlični upor 
med delom minimalen, cepilniki se tako ne 
pregrevajo po nepotrebnem, s tem pa je zago-
tovljena majhna poraba energije. 

Kot zadnje so cepilnikom TITANIUM s ka-
kovostnimi in certificiranimi vgradnimi deli, z 
najboljšo protikorozijsko zaščito, rezervoar-
jem hidravličnega olja postavljenim v ogrod-
je cepilnika, ki je pri nekaterih modelih galva-
niziran, pri drugih pa z dvojim dnom, zago-
tovili dolgo življenjsko dobo in nizke stroške 
vzdrževanja.

ljenje. Dodatno tudi cepilna miza, ki nudi mož-
nost nastavitve dveh višin za cepljenje dolgih in 
kratkih polen, olajšuje delo in tako zmanjša de-
lovno obremenitev uporabnika. Z dovršeno obli-
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Inovacije imajo skupni imenovalec: EUROSERVIS
Zakaj je Euroservis najboljša izbira 

za vaš avto? Ker ga boste našli pov-
sod po svetu. In povsod bodo storitve 
na najvišjem nivoju!

NAJBOLJŠE AVTOSERVISNE 
STORITVE NA ENEM MESTU 

Euroservis izhaja iz mednarodnega 
koncepta, t. i. Groupauto International, 
ki povezuje nacionalne skupine neod-
visnih distributerjev. To pomeni, da v 
mreži na enem mestu najdete najbolj-
še storitve in kakovostne rezervne av-
todele. Zato skupina združuje vse tis-
to, kar ste vedno iskali za svoj avto: 
od osnovnega hitrega servisa, do re-
dnega pregleda in vrhunskih popravil. 
Skupina Groupauto International delu-
je po načelu: »Moč skupine vedno pre-
seže seštevek moči posameznikov v 
skupini.« Tako je skupina Groupauto 
International pravzaprav omrežje šte-
vilnih specialistov za distribucijo re-

zervnih delov in storitev za osebna in 
tovorna vozila, tovornjake in prikolice.

SERVISE NAJDETE POVSOD PO 
SVETU 

Avtoservisna mreža EUROSERVIS 
je del svetovne mreže EUROGARAGE. 
To pomeni, da boste avtoservise našli 
na več kot šest tisoč mestih v Evropi in 
Južni Ameriki. Servisi izvajajo storitve 
v skladu z najnovejšimi trendi in smer-
nicami v avtomobilski industriji. V vo-
zila vgrajujejo originalne rezervne de-
le oziroma originalu enakovredne re-
zervne dele.

INOVACIJE SO DEL VSAKDANA 
Mehaniki v mreži se s težavami, no-

vostmi in zanimivostmi na področju 
avtomobilske industrije srečujejo vsak 
dan. Tako inovatorji na področju mo-
bilnosti niso le tisti, ki avto zasnujejo 
ampak so tudi proizvajalci avtomobil-

skih delov, ki jih določeni proizvajalci 
vgrajujejo.

V KORAKU S ČASOM 
Ker so Euroservisi vpeti v veliko glo-

balno mrežo avtomobilskega popro-
dajnega trga, tako na področju rezerv-
nih delov kot tudi na področju samih 
servisnih storitev, njihovi mehaniki v 
vsakem trenutku lahko dostopajo do 
pomembnih informacij. Tako mreža 
Euroservis skrbi za potrebna znanja, 
ki jih v času hitrega tehnološkega na-
predka avtomehaniki lahko pridobijo v 
najkrajšem možnem času. To pa po-
meni, da so mehaniki v mreži Euroser-
vis resnično dobro podkovani in bodo 
s svojim znanjem znali rešiti še tako 
zapleten primer.

POIŠČITE VAŠ NAJBLIŽJI EUROSER-
VIS na www.euroservis.si. Varno pot 
vam želimo.
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HOTEL PLESNIK Z NOVO VIZIJO

Novi wellness z zunanjim bazenom ter pogledom za bogove
Okrog hotela Plesnik v Logarski 

dolini je bilo letos kar moteče grad-
bišče, a drugače ni šlo, saj je bilo 
potrebno do temeljev prenoviti nji-
hov bazenski kompleks z wellnes-
som in zahodno podpritlično fasa-
do ter zgraditi zunanji bazen s fasa-
do. Tako postopki do gradbenega 
dovoljenja kot gradnja so se od na-
črtovanega termina odmaknili, a je 
investitorju uspelo, da je zaključil zu-
nanja dela in notranji del wellnessa 
usposobil za nove goste do začetka 
avgusta. Zunanji bazen bo po pre-
izkusu v uporabi v prihodnji poletni 
sezoni. Koncem februarja prihod-
njega leta bodo modernizirali v sti-
lu dosedanje prenove še notranjost, 
predvsem hotelske sobe. 

SLEDILI NOVIM TRENDOM IN 
SOBIVANJU Z NARAVO 

Plesnikovi so kot samostojni in-
vestitor, torej z lastnimi sredstvi, us-
peli izpeljati več kot polmilijonsko 
investicijo za prenovo hotelske po-
nudbe. Investicijo so izvedli s ci-
ljem lansirati wellness program, ki 

bi jim omogočal večji doprinos v 
nizki sezoni, ko je v Logarski dolini 
obdobje brez snega ter turobnejše-
ga naravnega okolja, zato so vpe-

ljali program ayurvede, ki bo omo-
gočal širjenje na zdravo prehrano, 
terapije ter izobraževanje s tega 
področja. Hkrati so bili odločeni na-
rediti nekaj novega in posebnega, 
česar ni mogoče najti kjerkoli. Sta-
ri wellness je obsegal notranji ba-
zen s sistemom kloriranja in je bil 
energetsko zelo potraten, poleg te-
ga sta bila tehnološko že zastarela 

savna ter masažni salon. Novi sa-
lon in wellness vsebuje tri notranje 
savne (finska, parna in bio), whirl-
pool z masažnimi sedeži, dva ma-

sažna prostora ter prostor za poči-
tek s panoramsko steno in zunanji 
naravni bazen s sončno teraso.

VIKENDI ZDRAVJA IN 
RAZVAJANJA Z AYURVEDO

Ker želijo pri Plesnikovih ohra-
njati in poudarjati naravno tudi v 
prihodnje, je novi naravni bazen 
odlična alternativa prejšnjemu sis-

temu s klorom. Vsi materiali, upo-
rabljeni za izgradnjo wellnessa so 
naravni, sodobno in prijetno je obli-
kovanje prostora ter slehernega 
detajla. S to pridobitvijo bodo pri 
poslovnih in petičnejših gostih do-
segli tudi višji cenovni razred. Vse-
kakor pa so vrata tej novosti odpr-
ta vsakemu gostu, ki si želi povrni-
ti moči, ohranjati telesno kondicijo 
(v prelepi naravi doline) in dušev-
no ravnovesje. 

Z avgustom so pričeli izvajati pro-
gram ayurvede s stalnima zdrav-
nikoma in terapevtoma iz indijske 
Kerale. Hotelskim gostom in dru-
gim obiskovalcem hotela je na vo-
ljo paleta ayurvedskih masaž, jo-
ga, meditacija, kmalu bodo vpeljani 
tudi pravi tretmaji. Trenutno sta ak-
tualna programa vikend zdravja in 
razvajanja z ayurvedo. Torej se pri 
Plesnikovih obeta zares nekaj nove-
ga, svežega in obetavnega, smo sli-
šali vodjo hotela Nino Plesnik ob na-
šem obisku po zaključenih gradbe-
nih delih in opremljanju wellnessa.

Tekst in foto: Jože Miklavc

Prenovljena notranjost in oprema wellnessa z velikim jacuzzijem
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IGRE NARAVE

Gromozanski paradižnik, buča za vso 
zimo in cvetača, ki zdravje vrača

Frančiška Žunter s cvetačo, ki kar kipi od kalija 
in vitamina C. (Foto: ŠM)

Čeprav čvrstih mišic, ki mu jih ohranja vsa-
kodnevno delo na zemlji in v gozdu, je 82-letni 
Ivan Rakun, znani jezdec na belem konju iz Po-
ljan, s težavo dvignil letos zraslo posebno jedil-
no bučo. To temno zeleno lepotico z oranžnim 
mesom so ob prvi posaditvi pred štirimi leti, ko 
je obrodila takrat neverjetnih 10,5 kg, poimeno-
vali kar »prasica«. 

Letos, ko je letina naklonjena vsaj bučam, je iz 
semena prednice, ki jo je vzgojila hčerka Fanika 

na svoji kmetiji v Radmirju, na Čremešnikovi do-
mačiji zrasla prava »čunka«. Na precizni tehtni-
ci se je številčnica ustavila pri 14,80 kg. Ivan je 
skrivnostno namignil, da njena »sestra« še vese-
lo raste, je daljša in nekam čudno zakrivljena. A 
je za zdaj še ne namerava tehtati. Poudariti je 
treba, do to niso navadne krmne buče ali veli-
kanke, ki so jih tehtali v Mozirskem gaju. 

Ludvik Kričej iz Bočne nam je v uredništvo pri-
nesel paradižnik, ki kot da je zrasel v paradižu, 

tako gromozanski je. K sreči je prišel s tehtnico, 
da smo mu lahko takoj odčitali kilo in 346 gra-
mov.

Marjan Špende pa nam je poslal fotografiji ka-
lija in vitamina C polne cvetače. Na prvi je razvi-
dno, zakaj je tako bogata, saj tehta 2,753 kg, na 
drugi, ki jo objavljamo, pa je Fanika Žunter, zelo 
uspešna in večkrat nagrajena pridelovalka sicer 
povsem drugih dobrot (potic in podobnega), a 
tokrat tudi lastnica te cvetače.

JM, IS

Paradižnik Ludvika Kričeja tehta kar 1,346 kg. 
(Foto: IS)

Ivan Rakun je le s težavo dvignil bučo do ramen. 
(Foto: JM)
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6. DRŽAVNO PRVENSTVO V TEHTANJU BUČ

Nova rekordna znamka tik pod 700 kilogrami

Za tehtanje buč so varno skrbeli člani društva Bučmani. (Foto: Benjamin Kanjir)

Janko Lovše iz Trebnjega z ženo na najtežji buči 
v Mozirskem gaju kdajkoli sploh 

(Foto: Benjamin Kanjir)

V Mozirskem gaju je v soboto potekalo 6. dr-
žavno prvenstvo v tehtanju buč. Napovedi o iz-
redno težkih primerkih so se izkazale za resnič-
ne, saj so pridelovalci pripeljali na tehtanje kar 
štiri buče s težo 500 in več kilogramov. Padel 
je tudi državni rekord, ki odslej znaša 697 ki-
logramov.

TAKO TEŽKIH PRIMERKOV 
ŠE NI BILO

To soboto se je izkazalo, da so pridelovalci 
buč tekmovanje vzeli resno in da heca ni več. Ta-
ko težkih primerkov v Gaju še ni bilo. Vse manj 
je pridelovalcev, ki pripeljejo na tehtanje buče iz-
pod sto kilogramov. Letos so bili takšni le trije, ob 
njih pa še eden med sto in dvesto kilogrami. Sle-

dilo je sedem z bučami s težo med 200 in 300 
kilogrami. 

NA TEHTANJE IZ MINUTE V MINUTO TEŽJE 
BUČE

Za tehtanje so ponovno poskrbeli člani 
društva Bučmani, ki so buče varno prenašali do 
tehtnice. Za kontrolo in izvajanje pravil sta skr-
bela Matija Petrin in Ivo Milovanovič. Napetost je 
iz trenutka v trenutek naraščala, saj so na tehta-
nje prihajale vse večje in večje buče. Štiri s težo 
med 400 in 499 kilogrami in peta, pri kateri se 
je izpisalo natanko 500 kilogramov. Lanski zma-
govalec Dejan Merlak je pripeljal primerek teže 
554 kilogramov, kar za letošnjo zmago ni bilo 
niti približno dovolj. 

40 KG TEŽJA BUČA OD REKORDNE LETA 2014
Na vrsti sta bila še dva pridelovalca, Janko 

Lovše iz Trebnjega in Uroš Fifolt iz Novega mes-
ta. Njuni buči sta bili že na pogled daleč najtež-
ji. Najprej je sledilo tehtanje Fifoltovega proizvo-
da. Tehtnica mu je namerila 599 kilogramov. Na 
Lovšetovem obrazu se je izrisal nasmeh, saj je 
napovedal, da je njegov primerek vsaj za 50 ki-
logramov težji. A se je nato izkazalo, da so bile 
njegove optimistične napovedi še premalo op-
timistične. Ob tehtanju njegove buče se je na-
mreč izpisala številka 697, kar je pomenilo za 
40 kg več od rekorda iz leta 2014.

Benjamin Kanjir

DAN ODPRTIH VRAT S TOMBOLO ZA OTROKE

Muzej Vrbovec obeležil 15-letnico delovanja

Ob samem igranju tombole so se zabavali 
prav vsi. (Foto: Tatiana Golob)

V soboto, 17. septembra, je minilo 15 let, od-
kar je Muzej gozdarstva in lesarstva Vrbovec 
odprl vrata obiskovalcem in jim skozi stalno 
razstavo prikazal zgodovino gozdarstva in le-
sarstva v naši dolini. Na vsako obletnico pripra-
vijo dan odprtih vrat in ljudi povabijo na brezpla-
čen ogled bogate muzejske zbirke. Lani so prvič 
pripravili otroško tombolo in tako obisk muzeja 
naredili privlačnejši še za najmlajše. 

Kot je povedala direktorica muzeja Barbara 
Šoster Rutar, so v muzeju veseli, da stalna zbir-
ka še vedno privablja lepo število obiskovalcev. 
Letošnja otroška tombola je celo privabila pre-
cej več otrok. Skupaj s spremljevalci so navdu-
šeno opazovali zlati bobenček, v katerem so se 
vrtele lesene kroglice z vtisnjenimi številkami. 

Še bolj navdušeno so na svojih listih označeva-
li izžrebane številke in vsak je upal, da bo prav 
njegov tombola listek prvi izpolnjen, kar je po-
menilo nagrado. Le-te so bile lepe in šest naj-
večjih srečnežev je šlo domov zelo zadovoljnih, 
ob samem igranju tombole pa so se zabava-
li prav vsi. 

Muzej Vrbovec bo lep jubilej obeležil še s pri-
reditvijo v oktobru, na kateri bo med drugim 
skozi razstavo fotografij prikazanih 15 let de-
lovanja.

Tatiana Golob
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Ni poti nazaj, le naprej in navzgor

Kot smo že omenili, bo prireditev Športnik le-
ta Zgornje Savinjske doline 2016 strokovno vodi-
la posebna žirija in nadzorovala glasovanje ter 
z možnostjo preferenčne odločitve izločila mož-
nost bistvenih anomalij. Zato so le-to skrbno se-
stavili, člane so predlagali županja in župani ob-
čin. Soglasje je bilo tudi o tem, da Ivo Milovano-
vič od same ideje dalje skrbi za pobude, organi-
zacijo in koordinacijo. 

Iz vseh občin v dolini bodo v komisiji sodelo-
vali: Jože Jelen za Mozirje, Primož Jelšnik za Na-
zarje, Franjo Pukart za Rečico ob Savinji, Rajko 
Pintar za Ljubno, Tomi Stankovič za Gornji Grad, 
Jernej Ribič za Luče in Rajko Rudnik za Solča-
vo. Vsi so ugledni poznavalci športa in rekreaci-
je, so športni delavci, aktivisti, nekateri tudi nek-
danji aktivni športniki. 

Tem, zaupanja vrednim ljudem, je bilo nalo-
ženo tudi predlaganje kandidatov (nominacije) 
za športnika leta, o katerih bodo glasovali bralci 
Savinjskih novic. Komisija v navedenem sesta-
vu bo imela svoj del glasovalnih pravic. V nada-
ljevanju poročanja v naslednjih izdajah našega 
časopisa se bodo žiranti na kratko predstavili. 

Kmalu bomo tudi zapisali najnujnejše o kriterijih 
za predlaganje ter o pravilih izvedbe za razglasi-
tev športnikov leta.

PODPORNIKI IN FINACERJI, BREZ NJIH 
NE BI ŠLO

Organizator prireditve Ivo Milovanovič je po-
vedal, da je najpomembnejši del vsake priredi-
tve zanesljiv tim sodelavcev, sredstva za organi-
zacijo in pokritje stroškov ter prireditveni prostor. 
Ob iskanju pokroviteljev so se po njegovih bese-
dah za zdaj najbolj izkazale družbe Podkrižnik 
d. o. o., BSH Hišni aparati Nazarje d. o. o., medij-
ski sponzor Savinjske novice, Golte d. o. o., Obči-
na Mozirje ter nekateri drugi. 

Zbrati bo potrebno še nekaj več podpornikov, 
ki bi razumeli, da je potrebno športnost nagraje-
vati tudi z dejanji, ne le izražati veselje ob TV no-
vicah in radijskih sporočilih o uspešnosti doma-
čih športnikov, ki zastopajo naše interese, naše 
kraje ter nam vlivajo ponos. Gre za naše najbliž-
je, lojalne občane in zagotovo ljudi, ki so hkrati 
odlični študentje, delavci ter kredibilni državljani. 

Če so »sprejemne veselice« ob njihovih do-
sežkih eden od načinov izražanja priznanj, sma-
tramo, da je organiziran pristop, ki nudi možnost 
bližnjega in osebnega srečanja s temi zaslužni-
mi soobčani in sodržavljani, primerna oblika z 
dobršno mero spodbude in zabave.

KAPO DOL VRHUNSKIM ŠPORTNIKOV 
V NAŠI DOLINI …

Prireditev, ki je bila opisna v dveh nadaljeva-
njih v Savinjskih novicah, je v imenu občanov in 
svojem imenu ter duhu nekdanje aktivne špor-
tnice podprla tudi županja občine Solčava Kata-
rina Prelesnik: »Športniki v naši občini prispeva-
mo velik delež k promociji zdravega načina živ-
ljenja. Združeni smo v športno društvo in s svojim 
delom in sodelovanjem popestrimo marsikatero 
prireditev. Organiziramo pa tudi rekreacijo skozi 
vse leto, tako za starejšo kot za mlajšo generaci-
jo. V Solčavi imamo srečo, da imamo odličnega 
učitelja športne vzgoje Rajka Rudnika, ki otroke 
navdušuje za šport že v rani mladosti, jih usmer-
ja in podpira v času osnovnega šolanja ter je akti-
ven član Športnega društva Solčava. 

Smo majhna skupnost, ki pa ima veliko števi-
lo rekreativcev in odlično okolje za športno pre-
življanje prostega časa v naravi. Tod se giblje tu-
di veliko pohodnikov in kolesarjev proti Logarski 
dolini, ki bi si želeli svojo cesto ali vsaj stezo brez 
avtomobilov. 

Smo tudi ena redkih občin brez svoje pokri-
te telovadnice, ki bi tako učencem, mladini kot 
tudi odraslim koristila v hladnejšem letnem ča-
su. Ob takšni projekciji sem navdušena nad ide-
jo organizatorjev prireditve Športnik leta pa kjer-
koli bi že bila.«

PRIREDITEV BO POVEZALA CELOTNO DOLINO
Županjo smo povprašali tudi o tem, od kod 

takšno navdušenje in ali je ta športni duh rasel sku-
paj z njo? Razkrila nam je, da je bila aktivna špor-
tnica v svoji mladosti, sedaj je športnica po duši in 
je aktivna v prostem času. Zaveda se svoje dolž-
nosti, da izboljšajo pogoje vadbe ter izvajanja raz-
ličnih športnih aktivnosti športnikom tudi v njihovi 
občini in jim nudijo podporo za njihovo delovanje. 

»Prireditev Športnik leta bo povezala celotno 
dolino. Vsi prebivalci Zgornje Savinjske in Za-
drečke doline moramo biti ponosni na vse naše 
športnike, ki uspešno predstavljajo celotno na-
še območje in Slovenijo. Strokovna komisija bo 
imela težko delo. 

Verjamem, da bodo nagrade prejeli najbolj us-
pešni, a to bo navsezadnje odvisno tudi od nas, 
posameznikov. Največjo pohvalo in zahvalo špor-
tnikom bomo pokazali s svojo prisotnostjo na pri-
reditvi in upam, da bo dvorana v Mozirju res pol-
na do zadnjega mesta,« je Prelesnikova navdušu-
joče zaključila svoje razmišljanje in podporo.

Tekst in foto: Jože Miklavc

Katarina Prelesnik, županja občine Solčava: »Iz 
vsega srca in športne duše podpiram prireditev 

Športnik leta.«
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SPREJEM SREBRNEGA PARAOLIMPIJCA FRANČKA GORAZDA TIRŠKA – NANIJA

Junak paraolimpijskih iger v Riu končno v Gornjem Gradu
Franček Gorazd Tiršek – Nani, junak parao-

limpijskih iger v Riu de Janeiru, se je pretekli če-
trtek končno lahko posvetil domačim navijačem 
v Gornjem Gradu, ki so zanj stiskali pesti. Nani je 
z zračno puško stoje v disciplini R4 v kategoriji 
SH2 osvojil srebro in tako ponovil uspeh izpred 
štirih let, ko se je s srebrom vrnil iz Londona. Se-
daj so njegove misli že usmerjene v Tokio, kjer 
bodo naslednje paraolimpijske igre. 

POKAZALE SO SE TUDI SOLZE
Druženje v Gornjem Gradu se je pričelo z vod-

nim slavolokom, ki so ga pripravili gasilci s pri-
hodom Nanija na veselični prostor. Njegov pri-
hod na oder so prisotni pospremili z glasnim 

aplavzom, kakršnega si je Nani tudi prislužil. 
Kljub razočaranju, da mu je v zadnjem strelu zla-
to spolzelo z rok, je Tiršek, znan kot prijeten so-
govornik z nasmehom, kasneje pa tudi s solza-
mi v kotičkih oči najprej izkoristil priložnost, da 
se zahvali vsem, ki so bili tudi zaslužni za nje-
gov uspeh. 

VEDNO PRIPRAVLJEN NA VSE
V pogovoru z Nejcem Slapnikom je razkril kar 

nekaj zabavnih zgodb, ki so se mu pripetile na 
njegovi športni poti. Ni manjka zgodba o kloba-
sah. Nani jih je namreč tudi tokrat naredil, le da 
zdaj ni žrtvoval jelena, ampak divjega prašiča, 

Nani je ponovil uspeh izpred štirih let, ko se je 
prav tako s srebrom vrnil iz Londona. 

tako da ta njegov »za vsak slučaj« postaja tra-
dicija. K popolni pogostitvi je svoje dodala še 
mama Irena, ki je poskrbela za sladke dobrote. 
Sprejem je organizirala občina, Naniju v čast pa 
je zaigral ansambel Golte.

GOSTJE ENOTNI, NANI JE CAR
Na odru se je zvrstilo kar nekaj gostov, tako 

s športnega ministrstva, Mestne občine Vele-
nje, kjer je Nanijevo matično društvo, prav tako 
iz Strelskega društva Mrož Velenje, njegova re-
prezentančna trenerska ekipa in župan gornje-
grajske občine Stanko Ogradi. Vsi so mu čestita-
li ter mu na naslednjih paraolimpijskih igrah za-
želeli še tisti košček sreče, ki mu je zmanjkal že 
dvakrat. Župan Ogradi in Darko Repenšek z mi-

nistrstva za izobraževanje, znanost in šport sta 
izrazila priznanje Tiršku, saj je ponesel ime ma-
lega kraja v svet in Gornji Grad naredil za enega 
najmanjših krajev z dvema olimpijskima meda-
ljama. Tiršek je omenil, da se sedaj športniki in-
validi lahko enačijo z zdravimi športniki, kar se ti-
če nagrad za osvojene uspehe.

NAMESTO OLIMPIJSKO, SOLČAVSKO »ZLATO« 
Nejc Slapnik je svojevrstno razveselil Nanija 

s pristno solčavsko »zlato« medaljo v obliki sa-
vinjskega želodca in malo »dozo« za malo bo-
rovničk, ki naj bi mu na naslednji olimpijadi pri-
nesla »noter« tisto minimalno razliko, za katero 
mu je letos ušlo zlato odličje. 

Tekst in foto: Štefka Sem

Najbolj srečna ob povratku je bila Nanijeva mama Irena (prva z leve), ki se je tudi zelo potrudila za 
dobrote postrežene na sprejemu.

Trenerska ekipa je z veseljem praznovala s Tirškom.
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POSEBNO PRIZNANJE JSKD OSNOVNI ŠOLI NAZARJE

Prepoznana po izrednih dosežkih na področju zborovske 
dejavnosti

Javni sklad RS za kulturne dejavnosti (JSKD) 
je 22. septembra na zaključni prireditvi v Do-
mu II. slovenskega tabora v Žalcu razglasil ime-
na 56 osnovnih šol, ki so si letos prislužile na-
ziv »kulturna šola«, in najboljšo med vsemi, naj-
bolj kulturno šolo leta 2016. Komisija je v skupi-
no 15 najbolj kulturnih slovenskih šol nominira-
la tudi OŠ Nazarje, na zaključni prireditvi pa je 
nazarska šola prejela posebno priznanje za iz-
redne dosežke na področju zborovske dejav-
nosti. Naziv letošnje »najbolj kulturne šole leta 
2016« je prejela Osnovna šola Louisa Adamiča 
Grosuplje. 

V obrazložitvi ob podelitvi priznanja OŠ Na-
zarje je bilo med drugim zapisano, da v Nazar-
jah svojim učencem omogočajo razvijanje ra-
znovrstnih potencialov, posebno skrb name-
njajo medsebojnim odnosom ter sodelovanju 
s starši, ki imajo prav tako veliko možnosti, da 
spoznajo življenje in delo na šoli. »Posebej us-

pešni so na področju večglasnega petja, ki ga 
zbori OŠ Nazarje gojijo kot žlahtno vrlino. Učen-
ci v otroškima in mladinskem pevskem zboru ter 

vokalni skupini I-Zborček pod vodstvom zboro-
vodkinje Katje Gruber prepevajo že vrsto let.« 

Tatiana Golob

KULTURNI DOM NAZARJE

Na kvizu o gozdu in lesu sodelovali tudi navijači

Najbolj spretni v odgovorih so bili osnovnošolci iz OŠ Ljubno ob Savinji. (Foto: Slavica Tesovnik)

V Nazarjah so v veliki dvorani doma kulture 
organizirali kviz pod naslovom Kaj vem o goz-
du in lesu. Sodelovali so učenci petih šol iz Zgor-
nje Savinjske doline, kot voditelj kviza pa se je iz-
kazal Marijan Denša, vodja odseka za gojenje in 
varstvo gozdov nazarske območne enote Zavo-
da za gozdove Slovenije. Z Muzejem gozdarstva 
in lesarstva Vrbovec so v soorganizaciji pričara-
li zanimivo in napeto tekmovanje v znanju, tako 
za tekmovalce kot za navijače v dvorani.

ZAGRETOST NA ODRU IN MED PUBLIKO
Ekipe učencev iz osnovnih šol Blaža Arniča 

Luče, Ljubno ob Savinji, Frana Kocbeka Gornji 
Grad, Nazarje in Mozirje so odgovarjale na za-
nimivo pripravljena vprašanja na temo gozda 
in lesa. Izkazali so se lahko tudi pri posebni te-
mi podlubniki. Naštevali so plasti v gozdu, do-
taknili so se žagarstva, splavarstva in nazadnje 
so našteli še vrste lubadarjev, vključno z opiso-

vanjem njihovih razvojnih faz. Par vprašanj je bi-
lo zastavljenih tudi publiki, tako da se je med na-
vijači izkazalo nekaj znanja. Kviz so spremljali 
učenci višje stopnje in njihove učiteljice.

Z ZADNJIM VPRAŠANJEM DO ZMAGE
Sicer pa so bili najspretnejši v odgovorih 

osnovnošolci iz OŠ Ljubno ob Savinji, za las so 
premagali gostitelje OŠ Nazarje. Pohvalo za pri-
zadevnost si zaslužijo tudi tretjeuvrščeni šolar-
ji OŠ Mozirje, učenci OŠ Frana Kocbeka Gornji 

Grad in prav tako ekipa OŠ Blaža Arniča iz Luč. 
Sodelujoči so ob koncu prejeli nagrade.

ORGANIZATORJI NAVDUŠILI OSNOVNOŠOLCE
V komisiji sta sedeli direktorica Muzeja Vrbo-

vec Barbara Šoster Rutar, ki je pred kvizom prip-
ravila »muzejska vprašanja«, Jasmina Ribič je 
poskrbela za tehnično izvedbo, ob »gozdarskih 
vprašanjih« pa je točke delil strokovnjak gozdar-
ske stroke in voditelj kviza Marijan Denša. 

Slavica Tesovnik

Ne umreš od tega, od česar si bolehal; 
umreš od tistega, od česar si živel. 

Michel Eyquem de Montaigne

Ravnateljica OŠ Nazarje Vesna Lešnik s posebnim priznanjem JSKD za izredne dosežke na področju 
zborovske dejavnosti (Fotodokumentacija OŠ Nazarje)
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Pogodba o dobavi nove avtocisterne podpisana

Pogodbo o dobavi nove avtocisterne sta podpisala Roman Čretnik ml. (levo) in Marijan Pušnik. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

Mozirski prostovoljni gasilci, ki jih je zastopal 
predsednik Roman Čretnik mlajši, so v prostorih 
svojega gasilskega doma podpisali pogodbo o 
dobavi nove avtocisterne. Za dobavitelja je bila 
na javnem razpisu izbrana družba Gasilska vo-
zila Pušnik d. o. o. iz Slovenske Bistrice.

Pogodbo, vredno slabih 220 tisočakov, je po-
leg Čretnika podpisal lastnik izbranega podje-
tja Marijan Pušnik. Slovesnosti ob podpisu so se 
pridružili ostali člani komisije, ki je izbirala doba-
vitelja, član nadzornega odbora mozirske obči-
ne Miran Uratnik in župan Ivan Suhoveršnik. Ob-
čina se je namreč v svoji pogodbi obvezala, da 
bo prispevala tri četrtine potrebnih sredstev.

Iz podpisane pogodbe je razvidno, da bo Pušnik 
mozirskim gasilcem dobavil avtocisterno s podvo-
zjem scania, na katerem bo izdelal nadgradnjo za 
gasilsko vozilo AC 24/60. Poleg tega bo dobavil in 
v nadgradnjo vgradil vso dogovorjeno opremo, ki 
je bila določena v razpisnih pogojih. Vozilo mora 
biti dobavljeno najkasneje do 28. februarja 2017.

Benjamin Kanjir

GASILSKO TEKMOVANJE V RADMIRJU

V članskih vrstah prevlada Rečičanov

Rečiški gasilci so se v članskih vrstah upravičeno veselili večine dobljenih zmag. 
(Fotodokumentacija Občine Rečica ob Savinji)

Blizu sedemsto mladih gasilcev je v družbi 
svojih mentorjev v Radmirju ustvarilo pravi gasil-
ski živžav. Pomerili so se namreč na tekmovanju 
gasilske mladine Gasilske zveze Zgornje Savinj-
ske doline (GZ ZSD), drugem pokalnem tekmo-
vanju mladine SAŠA regije in teku mladine GZ 
ZSD. Radmirski gasilci, ki so se izkazali kot vzor-
ni organizatorji, so gostili 74 prijavljenih desetin.

Na tekmovanju gasilske mladine GZ ZSD so 
se med pionirkami na prva tri mesta udeležile 
desetine Gornji Grad, Luče in Pobrežje ob Savi-
nji, med pionirji pa Šmartno ob Dreti, Rečica ob 
Savinji 1 in Grušovlje. V slednji kategoriji je tek-
movalo kar 15 desetin. Med mladinkami so bi-
le najhitrejše desetine z Rečice, Mozirje 1 in Boč-
na, med mladinci z Rečice, iz Radmirja in Šmar-
tnega ob Dreti.

POKALNA TEKMA
Druga pokalna tekma SAŠA regije je postreg-

la z močno konkurenco gasilske mladine. V pi-
onirski konkurenci je tekmovalo kar 35 desetin. 
Prvo in drugo mesto je šlo ekipama Drešinja vas 
1 in 2, tretja je bila desetina Šmartnega ob Pa-
ki. Med deseterico sta bili na sedmem mestu de-
setina iz Šmartnega ob Dreti in na devetem Re-
čica 1.

Najboljše tri desetine med pionirkami so pri-
hajale iz Andraža nad Polzelo, Kaplje vasi in Šo-
štanja – mesto. Na šesto, osmo in deveto mesto 
so se uvrstile desetine iz Gornjega Grada, Luč in 
Pobrežja. V kategoriji mladincev so prva tri mes-

ta osvojili Drešinja vas, Braslovče in Velenje, na 
četrtem in petem mestu so jim sledili Rečičani 
in Radmirci. Med mladinkami so najboljši rezul-
tat dosegle gasilke Šmartnega ob Paki, sledila 
jim je Rečica ob Savinji, na tretjem mestu so bile 
mladinke Polzele in četrtem Mozirje 1.

TEKMOVANJE ČLANOV
Na tekmovanju Gasilske zveze Zgornje Sa-

vinjske doline se je zbralo 39 članskih desetin. 
Razen v dveh kategorijah so se zmag veselili Re-
čičani. 

Med člani B so Rečičani osvojili prva tri mes-

ta, in sicer je bil vrstni red sledeči: Rečica 1, 2 in 
3. Najhitreje so vajo opravile tudi članice A z Re-
čice, sledile so jim gasilke z Ljubnega ob Savinji. 
Med člani B so najhitrejšim, Rečičanom, sledili 
desetina Pobrežja in Šmartnega ob Dreti, med 
članicami B pa so Radmirke ugnale Rečičanke, 
tretja je bila desetina Bočna 1.

Med starejšimi gasilkami so prav tako zma-
gale domačinke iz Radmirja, drugo mesto je pri-
padlo Bočankam. V kategoriji starejši gasilci so 
svojo prevlado dokazali kdo drug kot Rečičani, 
ki sta jim sledili desetini Pobrežje 1 in Bočna.

ŠMS
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MARATON MOSKVA 2016

Bernarda Zvir osvojila 2. mesto 
v svoji kategoriji

Maratonka Bernarda Zvir iz Šen-
tjanža je v nedeljo na 42-kilometr-
skem maratonu v Moskvi osvojila 
fantastično 2. mesto v svoji staro-
stni kategoriji. Maraton je pretekla v 
treh urah, 30 minutah in 13 sekun-
dah. Zvirova niza uspehe za uspe-
hi, o katerih smo že pisali. Med dru-

gim je bila na ultra maratonu Celje-
-Logarska dolina v ženski kategori-
ji (absolutno) tudi druga (7:06:16). 
Pred njo je še en 42-kilometrski ma-
raton, tokrat v španski Valenciji. O 
njenem moskovskem uspehu bo-
mo obširneje poročali prihodnjič.

IS

ODBOJKA

Slovenkam se ni uspelo uvrstiti 
na evropsko prvenstvo

Na drugem kvalifikacijskem tur-
nirju v Mariboru se po enem pora-
zu in dvema zmagama slovenskim 
odbojkaricam ni uspelo uvrstiti na 
evropsko prvenstvo 2017. Ljuben-
ka Valentina Založnik in njene so-
igralke so morale priznati premoč 

Belorusinjam, ki so se neposredno 
uvrstile na EP, Čehinje pa se bodo 
za mesto borile v dodatnih kvalifi-
kacijah. Slovenke so v svoji skupi-
ni končale na tretjem mestu, četrte 
so bile Grkinje.

ŠMS

SAVINJSKI TEKAČI NA TRIGLAV TEKU

Druži jih ljubezen do teka in 
zdravega načina življenja

Savinjski tekači so na Triglav teku zelo uživali in dosegli dobre rezultate.

Na drugo septembrsko sobo-
to je na Brdu pri Kranju potekal 5. 
Triglav tek na 10- ali 21-kilometr-
ski razdalji. Udeležili so se ga tu-
di Savinjski tekači, ki delujejo pod 
okriljem kondicijskega trenerja Ja-
ka Zajška.

Skupina tekačev se je ustanovi-
la z namenom druženja isto misle-
čih, ki sedaj skupaj uživajo v rednih 

vadbah in drug drugemu pomaga-
jo pri izboljševanju tekaških rezul-
tatov. Družijo se pod okriljem Špor-
tnega društva TEAM iz Mozirja. Z 
redno vadbo in treningi skrbijo za 
zdravje, dobro počutje in preven-
tivo. Skupaj tako dobro pripravlje-
ni odhajajo na teke širom Sloveni-
je, kjer promovirajo zdrav način živ-
ljenja ter Zgornjo Savinjsko dolino. 

SMUČARSKO SKAKALNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI BTC

Nova zmaga za Timija Zajca
V Kranju so se na tekmah za pokal 

Cockta pomerili mladinci do 18 in 20 
let, na najvišji stopnički pa je ponovno 
stal Timi Zajc. V kategoriji do 18 let so 
iz ljubenskega smučarsko skakalne-
ga kluba nastopili še Lovro Vodušek, 
ki je tekmovanje zaključil na 4. mes-
tu, Medard Brezovnik je bil 9., Aljaž Ne-
rat pa 10. Pri starejših mladincih je 4. 
mesto osvojil Matevž Samec.

V Mislinji so se na tekmi za pokal 
Cockta pomerili dečki do 14 let ter 
deklice in dečki do 15 let. V katego-
riji dečki do 15 let je Karlo Vodušek 
osvojil 4. mesto, na 5. mesto se je 
uvrstil Jernej Presečnik. V kategori-
ji dečki do 14 let je Gorazd Završnik 
zasedel 10. mesto, Lenart Preseč-
nik pa 17. mesto.

ŠMS

DRUŠTVO UPOKOJENCEV ŠMARTNO OB DRETI

Pohod po obronkih šmarške 
krajevne skupnosti

Lepo poletno vreme je na izhodišče pohoda privabilo peščico članov 
društva, več pohodnikov se je skupini pridružilo tekom poti. (Foto: TG)

Praznovanju v občini Nazarje so 
se pridružili tudi upokojenci iz kra-
jevne skupnosti Šmartno ob Dreti. 
V ta namen so organizirali tradici-
onalen pohod po obronkih njiho-
ve krajevne skupnosti. Lepo pole-
tno vreme je na izhodišče pohoda 
privabilo le peščico članov društva, 
vendar se je več pohodnikov skupi-
ni pridružilo tekom poti.

Kot je povedal predsednik 
društva Štefan Turk, se pohoda, s 
katerim se starejši Šmarčani pok-
lonijo občinskemu prazniku, vsa-
ko leto udeleži okoli deset do pet-
najst članov. Skupno pohajkovanje 
je dolgo okoli štiri kilometre. Na pot 
se iz središča Šmartnega podajo 
preko Brda do Kraš in nazaj na iz-
hodišče. 

Tudi sicer šmarško upokojensko 
društvo redno skrbi za kondicijsko 
pripravljenost svojih članov. Krajše 
pohode organizirajo vsak mesec, 
enkrat letno se podajo tudi na dalj-
ši izlet po Sloveniji. Kar se tiče nji-
hovih športnih podvigov, je Turk de-
jal, da redno in resno sodelujejo v 
domači ligi balinanja. V njej vključ-
no z njimi sodeluje deset ekip, eki-
pa šmarških upokojencev pa se je 
na lanskem tekmovanju celo izka-
zala z doseženim prvim mestom. 
Zaradi dobrih rezultatov v društvu 
sedaj razmišljajo, da bi se letos ta-
ko ženska kot moška ekipa udele-
žili tekmovanja v balinanju, ki ga 
organizira Zveza upokojencev Slo-
venije.

Tatiana Golob

Tako je bilo tudi na Triglav teku, na 
katerem so zelo uživali in dosegli 
dobre rezultate. V svoje vrste sprej-
mejo vse, ki jih zanima tovrsten na-

čin življenja. Lahko se jim pridruži-
jo na treningih in različnih športnih 
prireditvah.

Benjamin Kanjir
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Oglasi

Na podlagi 87. člena Stanovanjskega zakona (Uradni list RS, št. 
69/03, 57/08 in 87/11) in 23. člena Pravilnika o dodeljevanju nepro-
fitnih stanovanj v najem (Uradni list RS, št. 14/04, 34/04, 62/06, 
11/09, 81/11 in 47/14) objavlja Občina Gornji Grad naslednjo

PREDNOSTNO LISTO UPRAVIČENCEV 
ZA DODELITEV NEPROFITNEGA STANOVANJA V NAJEM

Na osnovi javnega razpisa za dodelitev neprofitnih stanovanj v na-
jem v letu 2016 je Občina Gornji Grad na spletni strani občine in v ča-
sopisu Savinjske novice dne, 9. 9. 2016 objavila javni poziv za oddajo 
vlog za dodelitev neprofitnih stanovanj v najem. 

LISTA A

Lista A je oblikovana na podlagi 9. člena Pravilnika o dodeljeva-
nju neprofitnih stanovanj v najem (Uradni list RS, št. 14/04, 34/04, 
62/06, 11/09, 81/11 in 47/14) in je namenjena za oddajo stanovanj 
v najem prosilcem, ki glede na socialne razmere niso zavezanci za 
plačilo varščine. 

1. KRIVEC Jožica   200 točk

Prednostna lista se uporablja do izvedbe novega razpisa.

Gornji Grad, 27. 9. 2016
Številka: 352-0005/2016-3

Župan Občine Gornji Grad:
Stanko OGRADI, l.r.
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Šport

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Prvak kombinacije 2016 je 
Peter Bezovšek 

Minulo nedeljo so člani SD Gor-
nji Grad v Zagradišču organizira-
li drugo tekmo z malokalibrsko 
puško v trojnem položaju. Strelci 
so streljali na 50 metrov leže brez 
naslona, sede za mizo brez naslo-
na in stoje v vsako tarčo po 10 na-
bojev za oceno in 10 nabojev za 
preizkus. Na tej tekmi so bili prvi tri-
je: 1. Peter Bezovšek (212 krogov), 
2. Boris Purnat (190) in 3. Tomaž 
Trogar (184).

Ker so imeli dve tekmi v trostavu 
in se za končni rezultat šteje boljši, 
je vrstni red sledeči: 1. Peter Bezov-
šek (212 krogov), 2. Boris Purnat 
(198) in 3. Ivko Poličnik (197).

Končano je tekmovanje za prvaka 
kombinacije 2016. Zmagal je Peter 
Bezovšek (397 točk), na drugo mes-
to se je uvrstil Boris Purnat (392) in 
na tretje Tomaž Trogar (386).

Na strelišču Lovske družine 
Gornji Grad so se 18. septembra 
lahko pomerili vsi starejši od 14 
let. Na množično strelsko tekmo 
z malokalibrsko puško leže brez 
naslona, na 50 metrov, po 10 na-
bojev v tarčo za oceno, so priš-
li strelci Strelskega društva Gor-
nji Grad, strelci od drugod in osta-
li občani, ki se običajno ne ukvar-
jajo s tem športom. Število nasto-
pov ni bilo omejeno. 15 najboljših 
je prejelo praktične nagrade, prvi 
trije tudi medalje.

Zlato si je priboril Zdravko Vran-
kar (Kamnik, 87 krogov), srebro 
Milan Hrovat (Velenje, 86 (4x10)) 
in bron Primož Kopušar (Ljubno, 
86 (3x10)). Tudi rezultati ostalih so 
bili zelo dobri, saj je strelec na 10. 
mestu nastreljal 79 krogov. 

Janez Kolar

IV. MEMORIAL EDIJA MAVRIČA – SAVINJČANA

Najboljši posameznik Bezovšek, ekipna zmaga v Kamnik

Med člani Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Zgornje 
Savinjske in Zadrečke doline so bili najboljši: Peter Bezovšek (na sredini), 

Andrej Kolenc (desno) in Edo Port. (Foto: Štefka Sem)

Strelsko tekmovanje za memo-
rial Edija Mavriča – Savinjčana se 
je v soboto, 17. septembra, odvija-
lo na strelišču v Zagradišču. V stre-
ljanju s serijsko malokalibrsko pu-
ško z odprtimi merki, sede, na 100 
metrov, se je pomerilo 46 strelcev 
in 13 ekip. 

Absolutni zmagovalec tekmo-
vanja je postal Peter Bezovšek (96 

krogov). V dodatno streljanje za 
drugo mesto sta se s 95 krogi uvr-
stila Aleš Stefančič in Milan Hrovat. 
Z boljšim streljanjem je drugo mes-
to osvojil Hrovat, tretje Stefančič.

V kategoriji članov Območnega 
združenja veteranov vojne za Slo-
venijo Zgornje Savinjske in Zadreč-
ke doline in Policijsko veteranske-
ga društva Sever Celje - odbor Mo-

zirje je šla zmaga v roke absolut-
nega zmagovalca Petra Bezovška, 
drugo mesto si je s 94 krogi pristre-
ljal Andrej Kolenc in tretje Edo Port 
z 90 krogi.

Ekipno zmago in prehodni pokal 
so osvojili strelci iz Kamnika. Ekipo 
so sestavljali Zdravko Urankar ter 
Renato in Robert Uranič. Njihov re-
zultat je bil 276 krogov. Drugo mes-
to je pripadlo ekipi Mozirje 1, ki so 
jo sestavljali Peter Bezovšek, Ivko 
Poličnik in Tomaž Trogar, zadeli so 
267 krogov. Bron je pripadel strel-

cem iz Grosuplja za prav tako za-
detih 267 krogov, člani ekipe so bili 
Aleš Stefančič, Jože Gorjanc in An-
ton Francelj.

Tekmovanje je organiziralo Ob-
močno združenje veteranov voj-
ne za Slovenijo Zgornje Savinj-
ske in Zadrečke doline. Tekmoval-
ce je uvodoma pozdravil predse-
dnik Maks Slatinšek, ki je v druž-
bi župana gornjegrajske občine 
Stanka Ogradija podelil medalje 
in pokale.

Štefka Sem

TRIM KOLESARJENJE ŠMARTNO OB DRETI

Druženje pričeli s 
kolesarjenjem in zaključili z 

balinanjem
Športno društvo Lipa Šmartno 

ob Dreti je ob nazarskem občin-
skem prazniku pripravilo trim kole-
sarjenje. Več kot sedemdeset ljubi-

teljev »poganjanja pedal« se je po-
dalo na pot od Račneka mimo Spo-
dnjih in Zgornjih Kraš, preko Puste-
ga Polja do Kokarij. Tu so prečka-
li Dreto in se po desnem bregu po-
dali do Nazarij. 

POT KONČALI NA ZAČETKU
Po krajšem počitku so se kole-

sarji podali ob desnem bregu Sa-
vinje v sosednjo občino Rečica ob 

Savinji in se preko Trnovca, Spo-
dnjih in Zgornjih Pobrežij povzpe-
li na Brdo in pot končali v Šmar-
tnem.

SLEDILO BALINANJE 
IN DRUŽENJE

Najbolj vztrajni so se pomerili 
še v balinanju. Svojo natančnost je 
preizkušalo osem parov. Jure Zak-
rajšek in Boža Jelšnik sta zased-
la prvo mesto in na drugem pus-
tila brata Acman, Evgena in Alena. 
Druženje za tem je trajalo do po-
znih popoldanskih ur. 

Marija Šukalo

Kolesarjenje je največje navdušenje poželo med mladimi. 
(Foto: Marija Šukalo)
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Pisma bralcev, Kronika, Oglasi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST pri objavah 

zahval in čestitk.

• DIMNIŠKI POŽAR V STANOVANJSKI HIŠI
Ljubija: 25. septembra ob 9.53 so se v Ljubiji vnele saje v di-

mniku stanovanjskega objekta. Gasilci PGD Mozirje so pogasi-
li ogenj v peči, očistili dimnik, prezračili prostore in preventivno 
pregledali okolico dimnika s termo kamero.

• MOTORIST ZAPELJAL S CESTE
Logarska dolina: 25. septembra ob 15.53 je v Logarski doli-

ni motorist zapeljal s ceste. Gasilci PGD Nazarje so zavarovali 
kraj nesreče, nudili pomoč reševalcem nujne medicinske pomo-
či, zavarovali kraj pristanka helikopterja letalske policijske enote, 
poškodovanega prenesli do helikopterja, motor potegnili na ces-
to, odklopili akumulator in nudili pomoč policiji. Zgornjesavinjski 
reševalci nujne medicinske pomoči in dežurna ekipa helikopter-
ske nujne medicinske pomoči z Brnika so poškodovanega oskr-
beli. Poškodovanega motorista je helikopter prepeljal v Univerzite-
tni klinični center Ljubljana.

Ne/pridobitna dejavnost društev
Ob temi tedna v SN, št. 38 sem 

obudil svoje razmišljanje pred več 
kot dvajsetimi leti. Ob prvi zakon-
ski uveljavitvi pridobitne dejavno-
sti društev sem postavil enostavno 
opredelitev le-te: 

Pridobitna dejavnost društva je 
dejavnost, ki jo društvo opravlja, 
da njegovi člani ceneje (ali brez-
plačno) izvajajo svojo interesno 
aktivnost, zaradi katere so se včla-
nili v društvo. 

Šolski primer bi bila višinska de-
la na tovarniških dimnikih, ki jih op-
ravijo alpinisti, da zberejo potrebna 
sredstva za odpravo v Himalajo. 
Podoben primer so plačljivi pano-
ramski poleti v letalskih klubih. Čla-
ni nimajo nikakršnih neposrednih 
osebnih prejemkov, pač pa si omo-
gočijo financiranje ljubiteljske de-
javnosti, ki bi sicer presegla njiho-

ve osebne finančne zmožnosti.
(Priložnost za preveritev gornje 

opredelitve v strokovnem oziroma 
delovnem okolju se mi ni ponudi-
la). 

Povsem drugače je v primeru 
društev, ki so obravnavana v ome-
njeni temi tedna. Tu člani nimajo ni-
ti kolektivne koristi; njihovo zado-
voljstvo je edino zavest, da so stori-
li nekaj dobrega soljudem oziroma 
v splošno družbeno korist. 

Ni mi sicer znano, kakšne so 
predvidene spremembe davčne 
zakonodaje; glede ne/obdavčenja 
prihodkov društev bi moral odloča-
ti namen porabe zbranih sredstev, 
seveda pa predpostavljam njihov 
točen in celovit prikaz.

Jakob Grošl
Silova 10a

Velenje

Današnje težave z gozdovi zaradi 
lubadarja

Lubadar je danes v Sloveniji, da 
ne rečem v celi Evropi, ena najbolj 
kritičnih točk gospodarstva, zo-
per katerega se bo treba najbolj 
odločno boriti, če bomo še hote-
li biti dežela gozdov. Kako neva-
ren sovražnik gozdov je, se spo-
minjam še čisto iz otroških let, ko 
sem še čisto majhen v gozdu gle-
dal, kako so podirali smreko v po-
letnem času, jo sklestili, smrečje 
zapeljali domov, debla pa olupili 
čisto do vrha. Že takrat je nam ot-
rokom oče razlagal, da je lupljenje 
potrebno zaradi lubadarja, katere-
ga, pa nam oče ni mogel pokaza-
ti, ker ga ni bilo.

Da, tak gozdni red je bil pri nas 
v veljavi povsod po Sloveniji vse 
do prihoda komunizma, ko so po-
tem vso oblast nad gozdovi prev-
zeli v svoje roke njihovi strokovnja-
ki, ki pa so v boju proti lubadarju 
včasih že kar pretiravali. Ne olup-
ljenega lesa, še od panja premak-
niti nisem smel, dokler ga ni logar 
ob panju žigosal. 

Bog varuj, da bi logar ali milič-
nik (policist) videl iz ven gozda 
kak ne olupljen hlod. Takoj k sod-
niku za prekrške in visoka kazen. 
(Imam svojo izkušnjo, ker sem k 
domači žagi februarja privlekel 
par neolupljenih hlodov.) 

Toda kakorkoli že, kar so ga ko-

munistični diktatorji lomili, za goz-
dove so pa le tako skrbeli, da nam 
niso propadli. Znano mi je, da je 
bilo takrat Nazarsko gozdno go-
spodarstvo tako skrbno in lepo 
urejeno, da so se hodili gozdni 
strokovnjaki iz drugih držav Evro-
pe v Nazarje učiti gozdnega go-
spodarstva. In v čem je bila takrat 
moč in čast Nazarskega gozdne-
ga gospodarstva? V ničemur dru-
gem kot v tem, da je bil vsak pre-
mik ne olupljenega lesa prepove-
dan. Kršitelj tega pa visoko kaz-
novan. 

In če to prenesemo v sedanji 
čas. Za »kolaboracijo« z lubadar-
jem je že bilo veliko govora tudi po 
radiu in TV. Tudi danes 13. IX. sem 
celo uro poslušal v oddaji studio 
ob 17. Pa niti v celo urni oddaji se 
ni zglasil niti eden govornik, ki bi 
dal ustrezen nasvet kako lubadar-
ja obvladati. Sukali so se okoli lu-
badarja, kot mačka okoli vroče ka-
še, toda edino prave rešitve pa ni 
povedal nobeden. 

Pa če nobeden strokovnjak te-
ga ne ve, poslušajte starega kme-
ta, ki vam že od vsega začetka lu-
badarjevih žarišč kriči, po radiu in 
časopisih, da ne pustiti nikjer no-
benega ne olupljenega hloda. Ne 
v gozdu, ne na deponijah. Edino 
v lupljenju lesa je rešitev gozdov 

pred lubadarjem. Nikjer drugje. 
Že več let je od tega, ko sem 

imel priliko po radiu povedati tisto, 
kar sem zgoraj napisal, pa mi je 
voditelj oddaje odgovoril: Ja kdo 
si bo pa upal zahtevati, da se mo-
ra res ves les olupiti. Kje se bo pa 
dobil denar za to delo? Tako torej. 
Bolje je, da v celi Sloveniji vsi goz-
dovi propadejo, (kar se bo po vsej 
verjetnosti čisto v kratkem zgodi-
lo, če se ne bo zamenjala vlada 
v državi in v gozdnem gospodar-
stvu,) kakor da bi poiskali denar, 
da se to prepreči. 

Pripominjam, da smo vse do 
osamosvojitve Slovenije dobiva-
li olupljen les toliko dražje pla-
čan, da se je nam lupljenje spla-
čalo. Mnenje, da danes ni kje do-
bit ljudi, za tako delo ne drži. Ima-
mo 130 000 brezposelnih delav-
cev, ki prejemajo plačo za ne de-
lo. Vsaj nekaj tega denarja naj bi 
odslužili. 

Vem, da bo takoj prišla pripom-
ba, da so to večinoma ženske, pa 
tudi moški taki, da za to delo niso. 
Pa to ni res. Zasučimo čas za ne-

kaj deset let nazaj, v prva leta po 
vojni. Takrat je bil v veljavi tak za-
kon, da se ni mogel nihče ničesar 
izučiti, ne da bi opravil vsaj 2 me-
seca udarniškega dela. Ne zdrav-
nik, ne sodnik, pa tudi frizerka ne. 
S tem udarniškim delom so zgra-
dili progo Brčko- Banovič in Doboj 
Sarajevo. V Savinjski dolini so pa 
na Brdcah v gozdu delale udar-
niško tudi ravno tako dekleta, kot 
moški. Sicer so pa tudi meni v 
gozdu pomagale ravno tako moja 
žena in šolo obvezni hčerki. 

Zatorej, kot vidimo ni nobenega 
razloga, da se ne bi našel denar in 
delavci za lupljenje lesa. Kdor pa 
ne bi hotel iti lesa lupiti, naj se mu 
pa denar, ki ga prejema kot ne za-
posleni ukine. 

Sicer, pa imamo danes tudi lu-
pilne stroje za to delo. Edino pra-
ve komande nimamo, ki bi to spra-
vila v tak red, kot smo ga že ime-
li. Nobenega ne olupljenega lesa 
nikjer, ne v gozdu, ne nikjer drugje. 

Janez Gregorc 
Ljubija 2 

3330 Mozirje



Savinjske novice št. 39, 30. september 2016 35

Zahvale, Oglasi

Bremena v življenju te niso zlomila,
a bolezen iz tebe vso moč je izpila,
za tabo ostala je velika praznina,
ki z našim spoštovanjem in mislijo
na tebe se bo polnila.

ZAHVALA

Franc KAKER
9. 10. 1931 - 17. 9. 2016

iz Nove Štifte

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem 
in sosedom za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče, sv. maše, mo-
litve in vso ostalo pomoč. Iskrena zahvala reševalni službi Mozirje, ne-
frodialu Celje, SB Celje, patronažnima sestrama Zofki in Angelci, pog-
rebni službi Anubis.

Zahvala tudi gospodu župniku Lojzetu Ternarju za lepo opravljen 
pogreb, pevcem, praporščakom, govornici Nataši za besede slovesa. 
Zahvala Branku in Mihu Belaj za lepo odigrano pesem.

Hvala vsem, ki ste se poslovili od njega in ga pospremili na njego-
vi zadnji poti.

Žalujoči vsi domači

Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je.

V SPOMIN

Letos mineva 5 let, odkar nas je zapustil naš dragi ata, 
dedek in pradedek

Alojz JERAJ
Urbinov Lojz

iz Sp. Pobrežij

Slavica in Marica z družinama

Truplo tvoje zemlja krije
v hladnem grobu mirno spiš,
srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš.
Nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči,
dom je prazen in otožen,
ker tebe več med nami ni.

ZAHVALA

ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice

Marije JERAJ
Urbinove Micke
iz Sp. Pobrežij

12. 7. 1924 - 21. 9. 2016

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem 
za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in za svete maše.

Posebna zahvala govorniku, pevkam, gasilcem, praporščakom, du-
hovnikom, osebju zdravstvenega doma Nazarje in violinistki.

Hvala vsem, ki ste jo spremljali na njeni zadnji poti.

Žalujoči hčerki Slavica in Marica z družinama 
ter vnuki in pravnuki

V SPOMIN
3. oktobra bo minilo sedemnajst let, odkar med 

nami ni več naše drage 

Vide KOTNIK

Hvala vsem, ki obiskujete njen grob in se spomnite nanjo.

Njena družina 
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Za razvedrilo

DVA POMEMBNA »BUČMANA« IZ MOZIRJA
Le kaj sta zagledala dva pomembna Mozirjana, župan Ivo Suho-

veršnik in TV športni reporter Ivo Milovanovič, ko sta se tako navdu-
šila nad videnim? Na vaganju buč v Mozirskem gaju sta se morda 
čudila gigantskim bučam, morda pa Suhoveršnikovemu kolegu, žu-
panu Franju Naraločniku iz ljubenskega Kolovrata, ki je pripeljal svo-
jo bučo. Ta je tehtnico premaknila na izjemnih 255 kil. Ni kaj, uspe-
šen kot župan, še uspešnejši kot vrtičkar, potrebno bo povečati vrt.

ZA 70 LET ZAKUHALI ODLIČEN LOVSKI GOLAŽ 
Če želi dober kuhar ugotoviti pravo mero vonjav in odličnost oku-

sa svojega kulinaričnega izdelka, mora probati. Eni si pomagajo s 
kuhljo, drugi z žlico, tretji s prstom. Kot kaže posnetek, je Jan Ben-
da (na levi) ob prvem mojstru golaža Alešu Bendu (na sredini) ko-
štal najprej s prstom in … (morda je bil jubilejni lovski golaž v Lačji 
vasi prav zaradi tega ošacan s toliko priznanji?) Vredno poštene lo-
vske slike!

TIK PRED PETNAJSTO
Pedantne priprave na slovesnost ob 70-letnici Lovske družine 

Dreta Nazarje so od osrednjega organizatorja in gospodarja druži-
ne Milana Cajnerja (levo) terjale preverjanje vsake podrobnosti. Ta-
ko je moderator prireditve Franci Kotnik (v sredini) še tik pred pet-
najsto uro položil »vozni red« pred predsedujočega in Savinjske rogi-
ste, da bi bil start slovesnosti pri lovskem domu pod Venišami pov-
sem usklajen s šumenjem Drete na jezu. Če se je iz kakšnega lo-
vskega inštrumenta kdaj pa kdaj pokadilo, je bilo to od vlage v luftu, 
vse ostalo pa je klapnilo v nulo.

(Foto: JM)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 40. številki SN

2016

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Vlasta Mlakar: Rastlina je 
sveta, od korenin do cveta

Knjiga slovenske etnologinje 
Vlaste Mlakar podrobno opisuje 
rastlinski svet na Slovenskem in 
bralcu razkriva skrivnosti tradicio-
nalnega znanja o njem. Knjiga od-
pira vpogled v tisočletja staro iz-
kustveno znanje naših prednikov 
o uporabi rastlin v prehranske, 
zdravilne, gospodarske, estetske 
in religiozne namene. Avtorica ob 
tem odkriva, da je bilo vse to zna-
nje vselej povezano z nadnarav-
nim svetom, človeka pa je usmer-
jalo tako v duhovno kot gmotno 
dojemanje sveta in sebe.

Poljudno-strokovno monografi-
jo o slovenskem etnobotaničnem 
izročilu dopolnjuje preko 80 doku-

mentarnih fotografij iz fototeke Slo-
venskega etnografskega muzeja. 
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Petek,
30. september

ob 8.00. Galerija Mozirje
7. sadjarska razstava
ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Žunterjev večer (predavanje Antona Žunterja, dr. med.)

Sobota,
1. oktober

ob 8.00. Galerija Mozirje
7. sadjarska razstava
ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Calcit 
Basketball (kadeti)
ob 11.00. Čreta
Proslava v počastitev spomina prve frontalne bitke 
slovenskih partizanov z okupatorjevo vojsko
ob 18.00. Kulturni dom Radmirje
Koncert ob 5. obletnici MPZ Zarja

Nedelja,
2. oktober

ob 8.00. Galerija Mozirje
7. sadjarska razstava
ob 9.00. Trg na Rečici ob Savinji
Lenartov sejem

 Ponedeljek
3. oktober

ob 8.00. Galerija Mozirje
7. sadjarska razstava
ob 9.00. VDC SAŠA, enota Vrba Nazarje
Dan odprtih vrat

Torek,
4. oktober

ob 8.00. Dom kulture Nazarje 
Pohod DU Nazarje na Golavo
ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji 
Dopoldanska čajanka

Sreda,
5. oktober

ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

Četrtek,
6. oktober

ob 17.30. CDM Rečica ob Savinji
Brezplačno arhitekturno svetovanje
ob 18.00. Galerija Mozirje
Slikarska razstava Dane Kodermac
ob 18.30. CDM Rečica ob Savinji
Vadba joge

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalite-
tno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila 
(menjava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	STEKLARSTVO	TAMŠE
Vsa obdelava stekla, okvirjanje slik, darila …
www.steklarstvotamse.com, gsm 031/305-532.

Jaka Tamše s.p., Savinjska c. 12, Mozirje.

◊	RAČUNOVODSKE	STORITVE
Računovodstvo s certifikatom! S.p, d.o.o., zavodi.

ASU Suzana Urbanc Renko s.p., Ljubija 95, 041 429 755.

◊	OGREVANJE	in	VODOVOD	
Kotli na biomaso, toplotne črpalke, solarni sistemi, adaptaci-
je kopalnic. Gsm 040/750-552.

Robert Bevc s.p., Bočna 21a, Gornji Grad

◊	OBŽAGOVANJE	IN	PODIRANJE	DREVES
Pokličite na gsm 041/216-214.

Andrej Terglav s.p., Andraž nad Polzelo 96b.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše pasme za do-
pitanje na večjo težo. Fišar; gsm 
041/619-372.
Prodam bikca pasme cika, sta-
rega 6 tednov; gsm 051/335-
751.
Prodam prašiča za zakol, doma-
če reje, v začetku novembra; gsm 
031/331-416.
Prodam žrebico staro 8 mesecev; 
gsm 031/224-106.
Meso telice lim, naprodaj oktobra; 
gsm 040/419-877.
Prodam telico ls, brejo 8 mesecev, 
in telička lim, težkega 160 kg; gsm 
031/855-186.
Prodam teličko križanko rj/lim, 9 
tednov staro; tel. št. 58-45-197.
Prodam telico čb, brejo 8 mesecev, 
pašno, brez rogov, dobro poreklo; 
gsm 031/296-012.
Prodam bika simentalca, starega 
10 dni; gsm 041/783-427.
Prodam teličko simentalko, staro 

10 dni, od dobrega porekla, mleč-
ni tip; gsm 040/217-939. 
Prodam bikca ls/rj, težkega 250 
kg; gsm 041/226-251
Bikca sr. lim, starega 10 dni, pro-
dam; gsm 041/852-715.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke nad 100 kg, mesni 
tip; gsm 031/533-745.
Kupim krave in telice za zakol, pla-
čilo takoj; gsm 031/832-520.

DRUGO – KUPIM 
Traktor in vso ostalo kmet. meha-
nizacijo v kakršnem koli stanju ku-
pim; gsm 031/736-727.

DRUGO – PRODAM
Prodam led tv, ekran 107 cm, cena 
240 eur; gsm 041/364-124.
Prodam fižol (sivček) in kupim ra-
bljen mlin za mletje ječmena; gsm 
070/439-445.

DRUGO – PODARIM
Podarim 100 m3 nasipnega mate-
riala, lasten prevoz, blizu Mozirske-
ga gaja; gsm 051/413-680.

VOZILA – PRODAM
Prodam golf 3, l. 1997, bencin, rde-
ča barva, 205.000 km, tehnični do 
feb. 2017; gsm 031/535-459.

NEPREMIČNINE
Ugodno prodam 87 m2 veliko sta-
novanje v Mozirju; gsm 030/284-
699.

OSEBNI STIKI
Želim živeti z zvestim dekletom 32- 
48 let; gsm 031/420-193.
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Oglasi




